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PROTOKÓŁ XXII/12 

z  XXII  sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2010-2014 

w dniu 21marca 2012 roku, godz. 1500 

Sala Kolumnowa w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Lubuskiego 

w Zielonej Górze 

 

 

Do punktu 1. 

Otwarcie obrad XXII zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010-2014. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dzień dobry. Szanowni 

Państwo! Otwieram 22 zwyczajną sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010 – 2014. 

Serdecznie witam uczestniczących w dzisiejszej sesji Radnych Województwa Lubuskiego oraz Zarząd 

Województwa Lubuskiego z Marszałkiem Województwa Panią Elżbietą Polak na czele. W imieniu 

Radnych, Zarządu oraz własnym witam: 

Parlamentarzystów Województwa Lubuskiego, mamy tutaj Posła Macieja Mroczka. Witamy Panie 

Pośle.  

Witam Przedstawicieli jednostek samorządu województwa, administracji samorządowej i rządowej. 

Witam Pana Prezydenta Zielonej Góry, Pana Janusza Kubickiego.  

Witam Pana Prezydenta Nowej Soli, Pana Wadima Tyszkiewicza. 

Witam również Pana Starostę Zielonogórskiego, Pana Ireneusza Plechana. 

Witam wszystkich starostów, wicestarostów, wójtów i burmistrzów znajdujących się na sali.  

Chciałbym powitać również przedstawicieli jednostek wojewódzkich. Witam Pana Zbigniewa 

Lewickiego, Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Zielonej Górze.  

Witam Pana Roberta GwidonaMakarowicza, Prezesa Samorządowego Kolegium Odwoławczego  

w Zielonej Górze.  

Witam Panią Alicję Makarską, Prezesa Zarządu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej.  
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Witam Pana Janusza Marciniaka, Dyrektora Lubuskiego Zarządu Melioracji Urządzeń Wodnych.  

Witam Pana Henryka Napierałę, Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze.  

Witam Pana Władysława Piaseckiego, Prezesa Lubuskiej Izby Rolniczej w Zielonej Górze.  

Witam Pana Bogusława Sułkowskiego, Dyrektora Wojewódzkiego Ośrodka Sportu i Rekreacji  

w Drzonkowie.  

Witam również dyrektorów jednostek podległych, między innymi Marszałka Lubuskiego Sejmiku 

Gospodarczego Pana Karola Humińskiego.  

Pana Romualda Gawlika, Dyrektora Oddziału Terenowego Agencji Rynku Rolnego w Gorzowie Wlkp. 

oraz Pana Rafała Gajewskiego, Dyrektora Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego w Zielonej 

Górze.  

Witam dyrektorów Urzędu Marszałkowskiego. Proszę?  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Czy mogę w kwestii formalnej zabrać głos?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo. Może 

jeszcze zdążę powitać przedstawicieli radia, prasy i telewizji. Proszę Panie Radny.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Ja przepraszam bardzo, dziękuję za te szczere 

powitania, ale po pierwsze nie usłyszałem słowa przepraszam ani dlaczego o godzinę ponad mamy 

opóźnienie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ale właśnie ja chcę to zrobić 

teraz.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Ja w międzyczasie musiałem dziennikarzy 

zabawiać, później tłumaczyć. Już nie wiem, chciałem żeby jakoś osłodzić im ten czas oczekiwania.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo Panie 

Radny. Po powitaniu Szanowni Państwo, rozpoczynamy sesję z pewnym opóźnieniem. Jest to 

spowodowane intensywną pracą Sejmiku Województwa Lubuskiego. Mieliśmy posiedzenie Komisji 

Budżetu, mieliśmy posiedzenie Komisji Gospodarki, bardzo konstruktywne. Dzisiaj czekają nas dwa 

niezwykle ciekawe, interesujące punkty o czym wszyscy Państwo Radni i Dyrektorzy i Szanowni 

Państwo Goście wiecie to jest Plan Zagospodarowania Przestrzennego oraz powołanie nowego 

Wicemarszałka Województwa Lubuskiego. Stąd Panie Radne i Państwo Radni za to małe opóźnienie 
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przepraszam. Rozmowy kuluarowe też są elementem kultury politycznej w systemie demokratycznym. 

Dziękuję bardzo.  

Szanowni Państwo! Przystępujemy do merytorycznej części dzisiejszej sesji Sejmiku. Na podstawie listy 

obecności stwierdzam, że na stan 30 Radnych Województwa Lubuskiego na sesji obecnych jest  

28, wobec czego Sejmik władny jest do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przypominam Szanowni Państwo Radni, głosujemy poprzez naciśnięcie wybranego przez Państwa 

przycisku na urządzeniu do głosowania, a głos jest oddany, gdy lampka przy słowie „głosuj” zgaśnie. 

Proszę o kontrolowanie podczas sesji, czy świeci się lampka informująca nas, że urządzenie jest 

aktywne i przypominam, by głosowania za pomocą urządzeń odbywały się przy stole obrad.  

Szanowni Państwo! Na moje ręce Pan Edward Fedko, Przewodniczący Klubu Radnych SLD złożył 

pismo: 

Na podstawie § 32 ust. 4Statutu Województwa Lubuskiego, Klub Radnych Sojuszu Lewicy 

Demokratycznej w Sejmiku Województwa Lubuskiego wnosi o głosowanie jawne, imienne w sprawie 

uchwalenia zmian w Planie Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Lubuskiego.  

Przyjmuję to oczywiście, na podstawie statutu wiemy co to jest § 32. Wobec tego przystępujemy dalej 

do obrad. To pismo oczywiście zostanie, formalnie zostało przyjęte, natomiast zostanie zastosowane 

kiedy będzie w odpowiednim punkcie.  

 

Wniosek Klubu Sojuszu Lewicy Demokratycznej stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności Radnych Sejmiku Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi złącznik nr 3 do protokołu. 

Do punktu 2. 

Przystępujemy do uchwalenia porządku obrad 22 sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przystępujemy do 

uchwalenia porządku obrad XXII sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. Panie i Panowie Radni, 

projekt porządku obrad otrzymaliście Państwo wraz z zaproszeniem na sesję. Proponuję na wniosek 

Zarządu Województwa Lubuskiego, rozszerzenie porządku obrad o: 

- punkt 5a – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Szpitala 

Wojewódzkiego w Gorzowie Wlkp.  – druk nr  199. 

- punkt 5b – Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Lubuskiego Ośrodka 

Rehabilitacyjno-Ortopedycznego im. dr Lecha Wierusza w Świebodzinie – Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – druk nr 200. 



4 
 

- punkt 6a– Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa 

Lubuskiego na rok 2012 rok – druk nr  202. 

Jak rozumiem to są wszystkie projekty dane przez Zarząd.Projekty uchwał oraz pozostałe materiały 

dostępne są na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl. Czy ktoś z Państwa ma zapytania albo 

wnioski? Nie widzę. Wobec tego proponuję przegłosować poszczególne punkty rozszerzające porządek 

naszej dzisiejszej sesji. Punkt 5a - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Samodzielnego 

Publicznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie Wlkp.  – druk nr  199. Proszę bardzo, kto z Państwa 

Radnychjest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto z Państwa Radnych jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: Panie Przewodniczący, z tym, że tutaj na 

wniosek Radnych chcielibyśmy autopoprawkę do tej uchwały to w trakcie procedowania uchwały to 

wniesiemy stosownie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze. Kto się wstrzymał, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 26, wstrzymało się 0, przeciw 0. Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej 

sesji został rozszerzony o punkt 5a. Czy autopoprawkę wniesiecie Państwo teraz, czy w trakcie 

głosowania? W trakcie głosowania Panie Radny.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: W trakcie głosowania.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Punkt 5b - Podjęcie uchwały  

w sprawie nadania statutu Lubuskiego Ośrodka Rehabilitacyjno-Ortopedycznego im. dr Lecha Wierusza 

w Świebodzinie – Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – druk nr 200. Kto z Państwa 

Radnychjest za rozszerzeniem porządku obrad o ten punkt, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 26, wstrzymało się 0, przeciw 0. Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządekobrad dzisiejszej 

sesji został rozszerzony o punkt 5b.  

Poddaję pod głosowanie punk 6a - Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej 

Województwa Lubuskiego na rok 2012 – druk nr  202. Kto z Państwa Radnychjest za, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  



5 
 

Za 27, wstrzymało się 0, przeciw 0. Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządekobrad dzisiejszej 

sesji został rozszerzony o punkt 6a. Mamy już wszystkie poprawki. Proponuje poddać porządek sesji  

z wniesionymi poprawkami pod głosowanie.  

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Panie Przewodniczący, mam jeszcze 

tylko jedno pytanie bo tutaj jest też wątpliwość przewodniczącego klubu, czy nie wchodzi jeszcze 

dodatkowy punkt do porządku obrad, który kiedyś tam już miał dwa razy wejść, jeżeli chodzi  

o przekazanie części terenów województwa wielkopolskiego do województwa lubuskiego, chodzi  

o Gminę Kargowa i w zasadzie…  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Nie, nie wchodzi w skład 

dzisiejszej sesji.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Nie wchodzi? Aha. Dobrze, dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo, kto  

z Państwa Radnych jest za przyjęciem porządku obrad wraz z przegłosowanymi zmianami, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 27, wstrzymało się 0, przeciw 0. Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przyjęty. 

Szanowni Państwo! Mamy już przyjęty porządek obrad. Przystępujemy do punktu 3.  

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Do punktu 3. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z pełnienia obowiązków 

Wicemarszałka Województwa Lubuskiego – druk nr 197. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z pełnienia obowiązków Wicemarszałka Województwa Lubuskiego – 

druk nr 197.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Informuję Szanowni Państwo, że Pan Jarosław Sokołowski, Wicemarszałek Województwa Lubuskiego 

złożył w dniu 9 marca 2012 roku rezygnację  z funkcji Wicemarszałka Województwa Lubuskiego. 

Zgodnie z art. 40 ust. 1 ustawy o samorządzie województwa, Sejmik podejmuje uchwałę o przyjęciu 

rezygnacji i zwolnieniu z pełnienia obowiązków Wicemarszałka Województwa Lubuskiego. Czy są 

uwagi, pytania? Nie widzę. Pan Marszałek jest na zwolnieniu, stąd jego nieobecność na sesji, żeby się  

z nim pożegnać. Wobec braku pytań poddaję uchwałę pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 25, wstrzymało się 0, przeciw 1.Stwierdzam, że uchwała została podjęta. Przechodzimy do  

punktu 4.  

Uchwała nr XXII/193/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 marca 2012 r.  

w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z pełnienia obowiązków Wicemarszałka Województwa 

Lubuskiego stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Do punktu 4. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wicemarszałka Województwa Lubuskiego – druk nr 198. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Podjęcie uchwały w sprawie 

wyboru Wicemarszałka Województwa Lubuskiego – druk nr 198. Przypominam, że zgodnie z art. 32 

ust. 3 ustawy o samorządzie województwa Sejmik wybiera Wicemarszałka na wniosek Marszałka 

zwykłą większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Sejmiku, w głosowaniu 

tajnym. O zabranie głosu i zaproponowanie Sejmikowi kandydata proszę Marszałka Województwa 

Lubuskiego, Panią Elżbietę Polak.  

 

Projekt uchwały stanowi złącznik nr 7 do protokołu. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Panie Przewodniczący. Dostojni 

Radni.Szanowni goście.Rekomenduję na stanowisko Wicemarszałka Zarządu Województwa 

Lubuskiego, Pana Jacka Hoffmanna. Pan Jacek Hoffmann jest obecny na sali. Będzie mógł odpowiadać 

również na Państwa pytania. Pełnił do poniedziałku starosty powiatu krośnieńskiego, na tym stanowisku 

był drugą kadencje. Dwie kadencje pełnił funkcję skarbnika powiatu krośnieńskiego od 1999 roku. 

Związany  

z samorządem, właśnie tego powiatu. Zna prace w samorządzie, posiada również kwalifikacje 

teoretyczne w tym zakresie, ponieważ ukończył kierunek finanse w Wyższej Szkole Oficerskiej  
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w Poznaniu oraz politologię na Uniwersytecie Zielonogórskim. Posiada więc doświadczenie zawodowe 

oraz umiejętności i kwalifikacje, które z pewnością gwarantują odpowiedzialną służbę na stanowisku 

Wicemarszałka. Pan Jacek Hoffmann jeżeli zostanie przez Państwa zaakceptowany, wybrany na to 

stanowisko, będzie odpowiadał za te same obszary co poprzednio Wicemarszałek Sokołowski, to 

znaczy za departament gospodarki, infrastrukturę drogową, kolejową, rozwój portu lotniczego oraz za 

departament geodezji, obrotu nieruchomościami i planowania przestrzennego. Proszę Państwa  

o dokonanie tego wyboru i o akceptację kandydatury Pana Hoffmanna. Uzyskał również rekomendację 

na to stanowisko Rady Regionalnej Platformy Obywatelskiej. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Dziękuję 

Pani Marszałek. Ja mam pewną propozycję, przystępujmy do wyboru Komisji Skrutacyjnej. Proponuję 

by to był jeden przedstawiciel każdego klubu, wobec tego może tak od mojej prawej strony, Pani 

Elżbieta Płonka, kogo Klub Radnych daje do Komisji?  

 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Pan Zbigniew Kościk 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Pan Zbigniew Kościk 

wyraża zgodę? Dziękuję bardzo. Pan Tadeusz Pająk?  

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Zgłaszam Panią Grażynę Stawowczyk. 

 

Przewodniczący Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Pani Grażyna tak? Dziękuję bardzo 

Pani Radna. Klub Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego? 

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Zbigniew Kołodziej. 

 

Przewodniczący Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Pan Zbigniew Kołodziej wyraża 

zgodę? Dziękuję bardzo. Klub Radnych SLD? 

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Bogusław Andrzejczak.  

 

Przewodniczący Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Pan Andrzejczak wyraża zgodę?  

 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Bogusław Andrzejczak: Tak.  
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Przewodniczący Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, żeby 

Komisja udała się do stołu. Tu są przygotowane już karty do głosowania. Wybrała ze swojego składu 

przewodniczącego i zaraz przegłosujemy. Czy ktoś z Państwa ma pytania do kandydata? Jeżeli tak, to 

może ja poproszę Pana Jacka Hoffmanna. Prosimy bardzo. Proponuję,żeby usprawnić działanie, mamy 

małe opóźnienie kiedy komisja się ukonstytuuje przegłosujemy ją. Momencik, gdyby, Panie Radny 

będziemy mieli czas przygotować karty, natomiast chodzi o to by Komisja się ukonstytuowała  

i przegłosujemy skład komisji i wtedy będą pytania. Przepraszam, jak z Komisją Skrutacyjną, kto jest 

przewodniczącym? Rozumiem, że jedyna kobieta. Tak, no rozumiemy, będziemy walczyć o parytety. 

Dobrze, Szanowni Państwo proponuje przegłosować skład Komisji Skrutacyjnej w składzie: Pani 

Grażyna Stawowczyk - Przewodnicząca, Pan Zbigniew Kościk - Członek, Pan Zbigniew Kołodziej – 

Członek oraz Pan Bogusław Andrzejczak – Członek. Kto jest za takim składem Komisji Skrutacyjnej, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 25, wstrzymało się 0, przeciw 0. Stwierdzam, że w wyniku głosowania Sejmik dokonał wyboru 

Komisji Skrutacyjnej. Wobec tego Komisja Skrutacyjna przygotuje karty do głosowania. Proszę bardzo 

Panie Starosto. Proszę, czy są pytania? Pan Radny Robert Paluch.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Oczywiście, no dobrze, że taką nową, trochę 

świecką tradycją staje się możliwość jakby zapoznania chociaż z kandydatami na Klubach. Co prawda 

dzisiejsze było w obecności Pani Marszałek, bo poprzednie, że tak powiem było trochę na solo czyli styl 

się zmienia, ale to dobra tradycja. Ja bym Panu w zasadzie powtórzył kilka deklaracji i pytań, które 

padły na Klubie, a to między innymi dlatego, że bym chciał, żeby Pan się publicznie ustosunkował do 

pewnych rzeczy. Pierwsza sprawa chyba bardzo istotna. W swoim czasie była tak zwana lista 

indykatywna 150-kilku projektów, jeżeli chodzi o podział środków z Unii Europejskiej Lubuskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego i w tamtym czasie padła deklaracja, że prezydenci dwóch 

dużych miast stołecznych województwa lubuskiego dostaną jakby więcej środków w ramach tej listy. 

Dlatego, że robią różne strategiczne obiekty w województwie lubuskim i w związku z tym, no trudno 

byłoby jakby no wszystkich zadowolić w tej liście. Ale padła taka deklaracja też, że jest powodem 

tego,aby przyspieszyć wydatkowanie środków Unii Europejskiej w celu otrzymania dużych grantów  

w ramach Krajowej Rezerwy Wykonania. Ten duży grant udało się uzyskać i oto mamy taką sytuację, 

że dzisiaj Port Lotniczy w Babimoście, Zielonogórski Port Lotniczy w Babimoście w tamtym Sejmiku, 

czyli uchwałą przyjęliśmy do WPFu 8 mln zł z podziałem na 4 lata, co 2 lata 2 mln zł od miasta Zielonej 

Góry. Dziś, że tak powiem tajemnicą poliszynela jest to, że w ramach tych środków z drugiej strony 
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Zielona Góra ma otrzymać dodatkowe pieniądze w ramach Krajowej Rezerwy Wykonania, projekty, 

które ma ewentualnie złożyć. Chciałbym poznać Pańskie zdanie w zasadzie tego powiatu, który 

najbardziej został pokrzywdzony w środkach unijnych. Pan jako starosta odpowiadał, jeśli chodzi o listę 

indykatywną i to nie tylko tą jakby, którą beneficjentem byłby powiat, ale również tego, którym 

beneficjentem były gminy. Czy Pan jakby zakłada ażeby w nowym podziale tych środków w ramach 

krajowej rezerwy wykonania Zielona Góra dostała dodatkowe pieniądze w zamian, no pomocy dla 

Województwa Lubuskiego tych 8 mln zł. Jak się będzie Pan zachowywał, bo w końcu Zarząd  

w ostateczności też w jakimś zakresie opiniuje projekty, które są rozstrzygane, no bo to w końcu Zarząd 

Województwa Lubuskiego odpowiada za między innymi krajową rezerwę wykonania. To jest jedna 

rzecz. Krótko mówiąc, czy dopuszcza Pan możliwość no swoistej wymiany handlowej. Dostaliśmy 8 mln 

zł od Zielonej Góry i z związku z tym dostaniemy dodatkowe środki jeśli chodzi o, wydamy dodatkowe 

środki jeśli chodzi o Krajową Rezerwę Wykonania mając na uwadze tą deklarację daleko idącą w swoim 

czasie. To jest pierwsza sprawa. Druga sprawa, chciałem Pana zapytać również jeśli chodzi, a  

w zasadzie prosić Pana w tym momencie, jest Pan z powiatu krośnieńskiego, no wiadomo, mniejszy 

powiat, mniej środków między innymi na drogi wojewódzkie. Ale bardzo rozległy powiat, bo to jest 

powierzchnia, dość duży powiat, a żeby Pan, jak zostanie Pan Marszałkiem nie faworyzował powiedzmy 

sobie powiatu krośnieńskiego w stosunku do innych regionów. A na pewno w stosunku do planu, który 

został przyjęty między innymi na drogach wojewódzkich. Trzecia rzecz, chciałbym, żeby Pan 

powiedział, jak Pan sobie wyobraża autonomię w podejmowaniu decyzji w zakresie tych rzeczy, za 

które Pan będzie odpowiadać, czyli o tych sprawach, które Pan już wymienił, znaczy, które Pani 

Marszałek wymieniła i ostatnia rzecz. Powiat krośnieński to powiat, który największe bezrobocie 

kumuluje w sensie procentowym w województwie lubuskim. No niestety Panu przyszło zarządzać tym 

powiatem w czasie kiedy to bezrobocie było tak duże. Chciałbym zapytać Pana, czy poczynił Pan 

dodatkowe działania, żeby w ramach środków ministerialnych, w ramach pomocy na aktywne wsparcia 

bezrobocia. Jakie Pan poczynił działania dla swojego powiatu krośnieńskiego, w którym był Pan tak 

długo starostą? Dziękuję bardzo.    

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo. Pan 

Zbigniew Kościk.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Chciałbym zwrócić się do Pana, per Panie 

starosta, ale nie wiem czy jakieś traumatyczne przeżycia bym nie spowodował u Pana. Panie Radny  

w takim razie jest Pan Radnym powiatu krośnieńskiego. Proszę mi powiedzieć, bo Pana decyzja  

o rezygnacji z funkcji starosty to taka ucieczka spod gilotyny. Był wniosek o odwołanie Pana. Pana 
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konkurenci polityczni, zwłaszcza część z nich z tej samej partii co Pan, zarzucają dalej Panu rażące 

błędy. Myślę, że wprowadzamy taką niebezpieczną sytuację, że osoba, która nie daje sobie rady  

w samorządzie niższego szczebla, żeby nie powiedzieć brzydko, dostaje kopa w górę, czyli propozycję 

objęcia funkcji Wicemarszałka. To jest trochę tak proszę Pana, gdyby mnie, nie ma Pana Prezydenta 

Kubickiego, jutro Pan Kubicki odwołał z funkcji dyrektora, pojutrze zostałby kandydatem na kuratora 

oświaty. Chciałbym poznać opinię Pana w tej sprawie. Znamy również z czasów Pana poprzedników 

różne podejście do swoich macierzystych terenów, do swojej macierzy. Był Marszałek, który 

propagował i wspierał powiat słubicki w poprzedniej kadencji Sejmiku. Chciałbym zapytać jaki będzie 

Pana stosunek do nowych władz samorządowych powiatu krośnieńskiego. Czy będzie Pan wspierał ten 

powiat, czy może jakaś wendetta Panu się rysuje powoli. W Krośnie Odrzańskim przygotowywane jest 

referendum obywatelskie skierowane, odbędzie się referendum przeciwko obecnemu burmistrzowi, 

Panu Markowi Cebuli. Chciałbym zapytać, czy jeśli Sejmik Województwa Lubuskiego obdarzy Pana 

zaufaniem zostanie Pan Wicemarszałkiem Województwa, czy zamierza Pan się zaangażować  

w kampanię na rzecz Pana Marka Cebuli, nie wiem, w Krośnie będzie Pan wspierał dążenia do 

utrzymania stanowiska przez Pana Burmistrza. Czwarte pytanie, chyba bardziej istotne. Proszę nam 

powiedzieć o swojej przeszłości partyjnej, w jakich organizacjach, w jakich partiach politycznych Pan 

działał, w jakim czasie się Pan do tego odnosi. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo. Pani Elżbieta Płonka.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Oczywiście pozostał temat szpitali.Jeden ze 

szpitali powiatowych, Pana Radnego, byłego Starosty Krośnieńskiego, to komercjalizacja szpitala. Moje 

pytanie dotyczy jak postrzega Pan, myślę, że nie powie Pan tu rzeczy negatywnych, ale publicznie 

powinien Pan to powiedzieć nam. Efekty komercjalizacji, bo chyba nie jest tajemnicą poliszynela, że za 

wnioskiem o Pana odwołanie ze starosty stoi właśnie niezadowolenie z powodu złego funkcjonowania 

obecnie skomercjalizowanego szpitala. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo. Może 

najpierw tą partię. Proszę.  

 

Kandydat na Wicemarszałka Województwa Lubuskiego Jacek Hoffmann: Jeżeli chodzi,Szanowni 

Państwo, jeżeli chodzi o odpowiedź na pierwszy blok pytań związanych z listą indykatywną to co 

prawda powiatowi krośnieńskiemu nie udało się na tej liście znaleźć. Jednakże w postępowaniu 

konkursowym uzyskaliśmy dofinansowanie na dwa zadania, które realizowaliśmy w ramach Lubuskiego 
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Regionalnego Programu Operacyjnego. Faktycznie w roku 2007, 2008 kiedy były prowadzane 

rozważania w jaki sposób wykorzystać środki z Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego, 

padały deklaracje prezydentów Gorzowa i Zielonej Góry o tym, że teraz chcieliby otrzymać dużo 

pieniędzy, natomiast później jeżeli będzie Krajowa Rezerwa Wykonania to te środki powinny być 

przeznaczone na inne zadania. Wydaje mi się, że to w tej chwili powinno być kontynuowane. Mam 

nadzieję, że Zarząd stosowne decyzje w tym zakresie podejmie. Jeżeli chodzi o faworyzowanie powiatu 

krośnieńskiego, to na pewno nie będę miał tego na celu. Uważam, że potrzebny jest zrównoważony 

rozwój województwa lubuskiego, czyli wszystkich powiatów w zakresie tym, na które ja będę miał wpływ 

kierując dwoma departamentami i współpracując również z całym Zarządem. Trzecie pytanie dotyczyło, 

przepraszam nie zanotowałem sobie.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Chodzi o powiat, który jest w negatywnym tego 

słowa rozumieniu obdarzony największym bezrobociem w województwie lubuskim. Jakie Pan starania 

poczynił, jeżeli dostał dodatkowe środki w ramach aktywnych form wspierania bezrobocia. My 

województwo lubuskie, no stanowisko, Sejmik podjął, co mogliśmy to robiliśmy. Co powiat zrobił, co 

starosta?  

 

Kandydat na Wicemarszałka Województwa Lubuskiego Jacek Hoffmann: To co robiliśmy my, jako 

zarząd powiatu krośnieńskiego, to pozyskiwaliśmy wszelkie możliwe środki z Funduszu Pracy zarówno  

z rezerwy wojewódzkiej jak i też rezerwy centralnej. Najbardziej przychylny był nam rok 2010, gdzie 

udało się nam pozyskać tych środków ponad 18 mln zł i wszystkie te środki zostały wykorzystane. 

Kolejny rok 2011 to zdecydowane zmniejszenie ilości środków, zarówno według algorytmów jak  

i możliwych do pozyskania z rezerw, ale wykorzystaliśmy wszystkie możliwości, ze wszystkich rezerw  

i tutaj niestety jest tylko kwota 6 mln zł. Podobnie podejrzewam w roku 2012 na tym samym poziomie 

będzie się kształtował poziom tych środków z Funduszu Pracy. Natomiast odnosząc się do kwestii 

związanej z wskaźnikiem bezrobocia, kiedy zostawałem starostą, powiat krośnieński był na miejscu 

ostatnim jeżeli chodzi o powiaty w województwie lubuskim. W dniu dzisiejszym jest na miejscu 4 od 

końca, także to jest taki może mały sukces.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: To chyba jakieś nieaktualne dane, ale zaraz 

sprawdzę.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo.  
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Kandydat na Wicemarszałka Województwa Lubuskiego Jacek Hoffmann: Przepraszam, na koniec 

roku. To są raptem 3 miesiące.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo.  

Kandydat na Wicemarszałka Województwa Lubuskiego Jacek Hoffmann: Jeżeli chodzi o kwestie 

związane z moim odwołaniem to jest następny blok pytań. To chciałbym powiedzieć, że proces 

restrukturyzacji. Ja może połączę z odpowiedzią na temat szpitala, które zadała Pani Radna. 

Rozpoczęliśmy już w roku 2009 chcąc skorzystać z rządowego planu „b”, podjęliśmy działania związane 

z pozyskaniem operatora zewnętrznego, który w naszym imieniu realizowałby to zadanie. W drodze 

konkursowej został wyłoniony taki podmiot, który od 1 stycznia 2010 roku rozpoczął swoją działalność 

realizując to działanie. My jako powiat byliśmy zobowiązani przejąć wszystkie zobowiązania  

w wysokości prawie 16 mln zł i to wykonaliśmy. W ramach rządowego planu „b” pozyskaliśmy prawie 12 

mln zł i w zdecydowanej większości te środki przeznaczyliśmy na spłatę przejętych zobowiązań. 

Konkretnie zostały nam już tylko dwa kredyty. Natomiast wolna ilość środków z tego programu została 

przeznaczona na inwestycje, które zostały w szpitalu zrealizowane w ubiegłym roku. Niestety kontrakt 

Narodowego Funduszu Zdrowia na realizację usług medycznych na terenie powiatu krośnieńskiego  

w 2010 roku został zmniejszony o 3,5 mln zł i nasze negocjacje z Grupą Nowy Szpital, które były 

prowadzone musiały ulec zmianie, ponieważ założenia były takie, że w dalszym ciągu kontrakt będzie 

taki sam jak z samodzielnym zakładem opieki zdrowotnej w wysokości 20 mln zł. Przy tym założeniu 

komórki organizacyjne szpitala zostały rozmieszczone w dwóch miastach, zarówno w Gubinie, jak  

i w Krośnie. Rok 2011 to następny problem. Grupa Nowy Szpital powiatu krośnieńskiego nie wygrywa 

konkursu na ratownictwo medyczne i jest kolejne zmniejszenie kontraktu o prawie 5 mln zł. Także  

z poziomu 20 mln zeszliśmy jako Grupa Nowy Szpital, zeszła do poziomu ponad 11 mln zł i za te 

pieniądze nie było możliwości utrzymywać szpitala w dwóch lokalizacjach. Przedstawiciele szpitala 

przygotowali program restrukturyzacji, który generalnie polegał na tym, że koncentracja wszystkich 

oddziałów nastąpi w jednym miejscu. To miejsce zostało wskazane jako Krosno Odrzańskie, z tego 

tytułu, że jest centralnie położone w powiecie, jak i też warunki lokalowe, szczególnie blok operacyjny 

był zdecydowanie lepszy niż w Gubinie. Ta oferta, ta propozycja zmian została złożona we wrześniu. 

Rozmowy, negocjacje zarówno z samorządami jak z Grupą Nowy Szpital trwały do grudnia. Nastąpiło 

podpisanie umowy o nowej lokalizacji tych oddziałów z założeniem takim, że oddział pediatryczny miał 

pozostać w Gubinie. Niestety bardzo trudne kadrowe sprawy, czyli brak lekarzy specjalistów z zakresu 

pediatrii oraz neonatologii spowodowało, że dyrektor podjął samodzielnie decyzję o przeniesieniu 

oddziału pediatrycznego z Gubina do Krosna. To z kolei spowodowało niezadowolenie mieszkańców, 
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szczególnie Gubina. Oczywiście rozumiem ich rozgoryczenie. Efektem tego było ogłoszenie, 

zawiązanie się grupy inicjatywnej w sprawie referendum i po jakimś czasie, dokładnie 16 lutego grupa 

radnych Rady Powiatu Krośnieńskiego złożyła wniosek o odwołanie Starosty Krośnieńskiego. Ten 

wniosek oraz cała grupa liczyła 11 osób i było to bezwzględne minimum, które upoważnia Radę 

Powiatu do odwołania Starosty. Decyzję o rezygnacji podjąłem w tym tygodniu, dokładnie  

w poniedziałek. Przed sesją moja rezygnacja została złożona i została ona przyjęta. Nie ma możliwości 

kierowania powiatem, kiedy się traci większość w radzie. Jeżeli chodzi o referendum w Krośnie 

Odrzańskim, Pan Marek Cebula należy do tej samej partii Platforma Obywatelska tak jak ja. Kilka 

tygodni temu złożyłem mu deklarację współpracy i pomocy w przygotowaniu się do tego referendum, 

jednakże Pan burmistrz nie skorzystał z mojej pomocy. Referendum jest już w niedzielę, podejrzewam, 

że nic tutaj się w tym zakresie więcej nie wydarzy. Jeżeli chodzi przeszłość moją partyjną, w latach 

1982- 1986 byłem słuchaczem Wyższej Oficerskiej Szkoły Służb Kwatermistrzowskich, którą 

ukończyłem w 1986 roku i zostałem skierowany do pracy do jednostek w Krośnie Odrzańskim 

wchodzącej w skład IV Lubuskiej Dywizji Zmechanizowanej i w roku 1986 wstąpiłem do Polskiej 

Zjednoczonej Partii Robotniczej. Byłem w tej partii do jej końca, do roku 1989, nie piastowałem żadnych 

funkcji politycznych czy też partyjnych. Działając w wojsku do roku 1999 zajmowałem się szeroko 

rozumianymi kwestiami związanymi z finansami wojska. Pełniłem funkcje głównych księgowych lub też 

ewentualnie zajmowałem się planowaniem finansowym na szczeblu dywizji. Po roku 1989, dopiero  

w roku 2009 wstąpiłem do Platformy Obywatelskiej.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo, Pan Radny Robert Paluch.  

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Rozumiem, że tobyła jakby pierwsza organizacja o 

charakterze partyjnym Platforma Obywatelska. Czyli ścieżka od 1989 do 2009 roku była jakby no 

wypełniona jakąś działalnością polityczną partii, które były reprezentowane na polskiej scenie 

politycznej.  

 

Kandydat na Wicemarszałka Województwa Lubuskiego Jacek Hoffmann:Po roku 1989 do 2009 nie 

należałem do żadnej partii.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo, Pan Radny 

Kazimierz Pańtak.  
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Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Jedna taka uwaga. Pan mówi, że dyrektor 

samodzielnie przeniósł szpital. Jak dobrze wiem, to wymaga zmiany statutu, a zmianę statutu Rada 

Powiatu uchwala, ale nie o tym chcę powiedzieć. Ponieważ PiS tak Pana molestuje na tą przynależność 

do partii. Ja jako też członek Polskiej Zjednoczonej Partii Robotniczej w dniu jej rozwiązania chcę 

powiedzieć, że jestem dumny, że Ci członkowie wracają do władzy i będę Pana. Zastanawiam się, bo 

miałem głosować przeciwko i chcę po prostu powiedzieć, że Platforma naprawdę nie patrzy kto skąd 

przychodzi tylko, co umie. Cieszę się, że PZPR-owcy znów dochodzą do władzy, bardzo jestem z tego 

dumny. Miałem głosować przeciwko, a tak to rozważę.    

 

Kandydat na Wicemarszałka Województwa Lubuskiego Jacek Hoffmann: Jeżeli mogę uzupełnić 

moją wypowiedź odnośnie przeniesienia szpitala, to szpital został przeniesiony za zgodą zarządu 

powiatu. Tylko oddział pediatryczny, który miał pozostać w Gubinie został przeniesiony decyzją 

dyrektora, który miał duże problemy związane z pozyskaniem lekarzy, szczególnie na dyżur. Po prostu, 

nie powiadomił o tym fakcie ani zarządu, ani też właścicieli Grupy Nowy Szpital. Podjął taką decyzję 

tłumacząc się później, że wolał się tłumaczyć przed Zarządem, przed Radą Powiatu niż przed 

prokuratorem ze względu na to,gdyby któremuś z małych pacjentów coś się stało. A niezabezpieczenie 

dyżurów na oddziale, Państwo doskonale wiecie grozi tym, że może nastąpić utrata kontraktu  

z Narodowego Funduszu Zdrowia.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

Pan Radny Kazimierz Pańtak.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Jeszcze, przepraszamjedna sprawa.Z drugiej 

sprawy też się cieszę, ponieważpo prostu w tej chwili w Zarządzie będzie klub takich niezależnych 

członków Zarządu, bo będzie trzech emerytów. Także Pani Marszałek nie będzie mogła prawda 

straszyć pozbawieniem warunków do życia, bo mają godziwą starość zapewnioną dzięki naszemu 

wspaniałemu systemowi emerytalnemu. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, 

Pan Radny Edward Fedko.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Członkowie Klubu Radnych Sojuszu Lewicy 

Demokratycznej mieli przyjemność rozmowy z Panem Jackiem Hoffmannem na dzisiejszym 

posiedzeniu. Ja już nie będę powtarzał pytań, ponieważ to co nam Pan powiedział nas satysfakcjonuje, 
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znaczy Pana odpowiedź nas satysfakcjonuje, wyczerpała tematy. Może tylko krótko przypomnę, że 

dotyczyły one pewnego dyskomfortu, o którym mówił tutaj kolega Radny Kościk, że w tej sytuacji 

konieczności odejścia z powiatu awansuje się na funkcję wicemarszałka. Pytaliśmy, czy Pan jest biorcą 

emerytury, Pan potwierdził, ma Pan uprawnienia emerytalne. Pytaliśmy o kwestie polityki dotyczącej 

infrastruktury transportowej, drogowej itd. Pan Jacek Hoffmann ma bardzo dobre rozeznanie  

w problematyce samorządu z oczywistych względów, ponieważ wiele lat w tym samorządzie, co prawda 

niższego szczebla funkcjonował i to doświadczenie jest. Natomiast ta sytuacja nam się kojarzy  

z przypadkiem sławnego chyba na całym świecie Francesco Schettino, który doprowadził do katastrofy 

statku Costa Concordia, ale za to został ukarany, no a dzisiaj będziemy awansować na funkcję 

wicemarszałka, ale życzymy wszystkiego dobrego.  

 

Kandydat na Wicemarszałka Województwa Lubuskiego Jacek Hoffmann: Dziękuje bardzo. Czy 

mogę się ustosunkować? Chciałbym podkreślić następującą kwestię. Nie uważam, że to jest, 

oczywiście jest dla mnie jakąś osobistą porażką to, że grupa radnych straciła do mnie zaufanie  

i odwołała mnie z funkcji Przewodniczącego Zarządu Powiatu Krośnieńskiego. Jednakże uważam, że 

sytuacja w powiecie krośnieńskim jest dobra, albo bardzo dobra, ponieważ zadłużenie, które w tej chwili 

występuje w powiecie to jest 30-kilka procent. Realizujemy kolejne zadania inwestycyjne w roku 2012. 

Bardzo duże osiągnięcie mieliśmy już w tej kadencji. W roku 2011, gdzie udało nam się wybudować 

kilkanaście kilometrów dróg powiatowych. Zakończyć budowę hali przy Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych za kwotę ponad 7 mln zł z wykorzystaniem oczywiście środków z Lubuskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego. W każdym roku otrzymywaliśmy środki w ramach Narodowego 

Programu Przebudowy Dróg Lokalnych i takie drogi żeśmy realizowali łącznie z tym, że w roku 2011 

zrealizowaliśmy chyba największe zadanie, jeżeli chodzi o drogi powiatowe w województwie lubuskim o 

wartości prawie 6 mln zł. Była to budowa drogi z Osiecznicy do Maszewa, także ponoszę konsekwencje 

faktu takiego, że nie wszyscy radni tej kadencji zrozumieli problemy związane z zarządzaniem szpitala. 

Wszystkie założenia, które zostały wypracowane w roku 2009 byłyby zrealizowane, gdyby nie 

ograniczenie kontraktu z Narodowego Funduszu Zdrowia. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo, Pan Robert Paluch. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Ja się dopiero teraz dowiedziałem, że Pan jest na 

emeryturze, ale z związku z tym, że przez Polskę przetacza się tak intensywna debata, jeżeli chodzi  

o wiek emerytalny. Zdaje się, że Pan jest w świetnej formie, z resztą reszta Zarządu również oprócz 
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Marszałka, który zdał swoje kompetencje. Chciałem zapytać jaki jest Pański stosunek do dzisiejszego 

projektu uchwały Platformy Obywatelskiej. Czy Pan jest za tym, żeby w Polsce emeryturę otrzymywali 

kobiety i mężczyźni po 67 roku życia, to jest pierwsza sprawa. Druga sprawa, jeszcze chciałem zapytać 

o kwestie Pańskiej współpracy i ewentualnie poglądu na kopalnie w powiecie krośnieńskim  

i województwie lubuskim również, jeśli chodzi o Gubin i o Brody.  

 

Kandydat na Wicemarszałka Województwa Lubuskiego Jacek Hoffmann: Jeżeli chodzi o kwestie 

emerytur to uważam, że wiek emerytalny powinien zostać podniesiony ze względu na to aby te 

emerytury w ogóle mogły w przyszłości być wypłacane i były w takiej wysokości, aby satysfakcjonowały  

i pozwalały już emerytom na przeżycie. To, że ja mam emeryturę to nie znaczy, że mogę myśleć w ten 

sposób, ponieważ w wieku dalece jeszcze przedemerytalnym mam moją żonę i ona też będzie musiała 

pracować prawdopodobnie do 67 roku życia. Jeżeli chodzi o kwestie budowy kopalni i elektrowni na 

terenie gmin Brody oraz Gubina to te kwestie są mi znane już od roku 2008, 2009 kiedy to na terenie 

mojego powiatu powstało Przedsiębiorstwo Wydobywczo-Energetyczne Gubin, które pierwotnie 

siedzibę miało w Sękowicach. Wtedy właścicielami tej spółki było Enea oraz Kopalnia Węgla 

Brunatnego „Konin”. To właśnie przedstawiciele tych dwóch jednostek odwiedzały nas, dyskutowały na 

temat tej kopalni w przyszłości. Jak najbardziej będę popierał ten pomysł, ponieważ jest to super 

rozwiązanie dla powiatu krośnieńskiego ze względu między innymi na to duże bezrobocie, o którym Pan 

wspominał jak i też wielki sukces województwa lubuskiego gdybyśmy mieli tutaj producenta energii 

elektrycznej, który by zabezpieczał nasze potrzeby. Zawsze będę podkreślał, że musimy mówić  

o kombinacie energetycznym, czyli elektrownia plus kopalnia węgla brunatnego, bo znam opinię 

mieszkańców gminy Gubin jak i gminy Brody, którzy mają do dnia dzisiejszego wielkie obawy przed 

tym, czy powstanie na pewno elektrownia, czy będzie to tylko kopalnia i wywóz tego urobku do Niemiec 

przez Nysę.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy ktoś  

z Państwa Radnych ma pytania? Nie widzę. Wobec tego dziękuję Panie Starosto.  

 

Kandydat na Wicemarszałka Województwa Lubuskiego Jacek Hoffmann: Czy mogę jeszcze jedno 

pytanie?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę. 
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Kandydat na Wicemarszałka Województwa Lubuskiego Jacek Hoffmann: Szanowna Pani 

Marszałek bardzo chciałem Pani podziękować za zaufanie. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękujemy. Proszę o zajęcie 

miejsca. Proszę przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o przypomnienie zasad głosowania. 

Rozumiem, że karty do głosowania są już gotowe.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Grażyna Stawowczyk: Tak, komisja jest już gotowa. Pani 

Marszałek. Wysoka Rado. Zasady głosowania w sprawie wyboru Wicemarszałków i Członków Zarządu 

Województwa Lubuskiego. Zgodnie z art… Czytać wszystko mam?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Nie. Proszę powiedzieć 

jakie sązasady skreślania na karcie do głosowania.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Grażyna Stawowczyk: Przy nazwisku skreślamy krzyżykiem  

i wrzucamy do urny, którą za chwilę opieczętujemy. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Rozumiem, że to jest głos.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Grażyna Stawowczyk: Tak, głosowanie jest. Będę prosiła kolejno. 

Wszystkich Radnych wyczytanych prosimy by podszedł tutaj do stolika. Wziął kartę, będzie mu podana. 

Wrzuci do urny, która będzie opieczętowana i w ten sposób nastąpi głosowanie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę  

o wyczytanie listy Radnych, listy obecności i podchodzenie, bezpośrednie oddawanie głosów. Proszę 

bardzo.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Grażyna Stawowczyk: Poproszę, Andrzejczak Bogusław pierwszy, 

ale chwileczkę jeszcze, tak.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, żeby media stanęły 

może tak, żeby nie widzieć jak ktoś głosuje. Oczywiście można robić zdjęcia. Nasi Radni są 

zahartowani.  
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Radna Sejmiku Województwa Lubuskiego Grażyna Stawowczyk odczytuje listę radnych w kolejności 

alfabetycznej , a radni oddają głos i wrzucają do urny zgodnie z kolejnością wyczytywania 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Rozumiem, że 

wszyscy Radni, czyli 28, którzy są, co dwóch jest nieobecnych głosowali. Proszę teraz obliczyć, żeby 

Komisja wykonywała dalej swoje zadania. Ja może nie będę ogłaszał przerwy w obradach, bo nie ma 

jak gdyby wielkiego sensu, żeby dokonać, przerwy. Proponuję w tym momencie może luźną dyskusję. 

Proszę? Proszę Pani Radna Winnicka.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Mirosława Winnicka: Ja mam tylko krótkie pytanie, ponieważ na 

ostatniej sesji zapytywałam Panią Marszałek o przeniesienie dwóch stanowisk z Wydziału 

Zamiejscowego do Zielonej Góry z Gorzowa i Pani Marszałek powiedziała, że rozwiąże to w sposób, 

zupełnie jakiś inny sposób, żeby był wilk syty i owca cała, jeżeli mogę sobie tu zacytować, ale do czego 

zmierzam. W obecnej chwili Wydział Zamiejscowy zmienia lokalizację na ulicę Łokietka i te dwa 

stanowiska, jak również pracownicy, pracownice, które tam były, obsługiwały podmioty no jakby nie 

mają odpowiedzi, nie wiedzą co dalej z tymi stanowiskami. W nowym miejscu, w nowej siedzibie na ul. 

Łokietka już nie ma przewidzianych dla nich miejsc. W związku z powyższym, bardzo proszę  

o wyjaśnienie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To znaczy, to może nie jest 

miejsce bo nie mamy wniosków, interpelacje, żeby to zrobić, ale sądzę, że otrzyma Pani Radna 

odpowiedź na piśmie. Ja chcę tylko przypomnieć, że Urząd Marszałkowski zmienia tą siedzibę ze 

względów ekonomicznych, stąd jest taka sytuacja, że jest tak, a nie inaczej.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Mirosława Winnicka: Ale Panie Przewodniczący, ja rozumiem 

zmianę siedziby i to jest jak najbardziej zrozumiałe i nawet będzie lepsza lokalizacja, tylko mi chodzi  

o to, że ja 2 tygodnie na poprzedniej sesji, również na piśmie się zapytywałam. Jako, że w tym nowym 

miejscu nie ma już ujętych tych stanowisk, nie ma pomieszczeń, jak również pracownicy nie wiedzą co  

z nimi dalej. W związku z powyższym, chciałabym chociaż krótko taką informację w tej sprawie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Otrzyma 

Pani odpowiedź na piśmie. Proszę bardzo, Pani Elżbieta Płonka.  
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Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Ponieważ problem mi również leży na sercu, 

żałuję, że nie ma interpelacji dzisiaj. Zwracam się z apelem do Pani Marszałek, by tych dwóch 

zasłużonych, bo 30-letni staż pracy kobiet, w tym jednej wdowy wychowującej dzieci. Te kobiety 

potraktować szczególnie z takim ludzkim podejściem do problemu, żeby nie musiały jeździć do Zielonej 

Góry, bo ta propozycja jest szalenie trudna, jeżeli tak by miało być dla dalszego życia rodziny.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Mirosława Winnicka: Ja jeszcze Panie Przewodniczący 

dopowiem, żete dwie osoby na tych stanowiskachjeszcze w grudniu dostały nagrodę za sumienne 

wykonywanie obowiązków.Ja rozumiem, że to nie jest kwestia samych tutaj uwag do ich jakości pracy, 

ale mi chodzi dalej o to czy Wydział Zamiejscowy przez to, że zostaną zabrane te stanowiska, 

przeniesione do Zielonej Góry, czy przez to nie zmniejsza się ranga i kompetencje samego Wydziału.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuje bardzo. Proszę 

bardzo, Pan Radny Ganczar.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar:Panie Przewodniczący. Pani Marszałek. Widzę, 

że tutaj taki punkt się zrobił w ramach przerwy. Prawie interpelacja, w sprawach różnych chciałem 

poruszyć, ale korzystam z tego, że mamy czas. Województwo Lubuskie po raz kolejny, Pani Marszałek 

dotknęła klęska w tym roku wymarznięć. Po klęsce suszy ubiegłorocznej, klęska wymarznięć, 40-60 

procent oziminy jest do przeorania. Chciałbym zgłosić taki problem i myślę, że to do Pana Wojewody  

i do Pana Ministra za pośrednictwem, żeby to zostało przekazane. Chciałbym, żeby to media też 

nagłośniły, bo jest to problem nie tylko województwa lubuskiego, a ja będę mówił  

o rolnikach, którzy zamieszkują te tereny. Jest problem materiału siewnego. Nie ma dostępnych nasion 

kwalifikatów, nawet nie kwestia finansów, ale dostępności materiału siewnego. Jest miesiąc koniec 

marca, nie ma nasion pszenicy, jęczmienia, owsa. Kończy się kukurydza, wymarzł rzepak, wymarzły 

wszystkie oziminy. Jeżeli szybko nie podejmiemy jakiś działań, żeby sprowadzić, nie wiem  

z Ukrainy, z Litwy, od sąsiadów, po prostu będzie tragedia. Jest tutaj też wniosek, żeby zmienić 

przepisy Ministra Rolnictwa odnośnie dopłat do materiału siewnego, bo jeżeli nie ma już kwalifikatów to 

dopłaty można zastosować również do materiałów niekwalifikowanych tylko po to żeby cokolwiek 

zasiać, żeby coś urosło. Chciałbym, żeby to zostało zaprotokołowane i bieg sprawie nadać. Dziękuję.  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Mamy już 

wyniki Komisji Skrutacyjnej? Państwa tutaj wystąpienia, Państwo Radni w tym oczywiście Pani Radna 

Płonka są traktowane jako interpelacje, zostanie udzielona odpowiedź, także proszę o tym pamiętać, że 

nie będzie to pomijane. Proszę bardzo, mamy Komisję Skrutacyjną.   

 

Radna Województwa Lubuskiego Grażyna Stawowczyk: Protokół Komisji Skrutacyjnej wybranej do 

przeprowadzenia głosowania w sprawie wyboru Wicemarszałka Województwa Lubuskiego. Komisja 

Skrutacyjna w składzie:  

 -   Grażyna Stawowczyk– Przewodnicząca; 

 -Bogusław Andrzejczak– Członek; 

 -  Zbigniew Kościk – Członek; 

 – Zbigniew Kołodziej – Członek. 

Stwierdza, iż w czasie głosowania na sali obrad obecnych było 28 radnych. Liczba wydanych kart do 

głosowania – 28. Liczba kart wrzuconych do urny – 28. Głosów ważnych oddano – 28. Za wyborem 

Jacka Hoffmanna na Wicemarszałka Województwa Lubuskiego oddano za głosów – 17, przeciw głosów 

– 8, wstrzymuję się głosów – 3. Komisja stwierdza, iż Sejmik Województwa Lubuskiego dokonał wyboru 

Wicemarszałka Województwa Lubuskiego. Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu i tu następują 

podpisy członków komisji.  

Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi złącznik nr 8 do protokołu. 

Karty do głosowania w sprawie wyboru Wicemarszałka Województwa Lubuskiego stanowią załącznik nr 

9 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Grażyna Stawowczyk: Gratulujemy.  

 

Marszałek Województwa Elżbieta Polak i Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko składają gratulacje 

i wręczają kwiaty nowowybranemu Wicemarszałkowi Województwa Jackowi Hoffmannowi. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Gratulacje dla Pana Jacka 

Hoffmanna. Zapraszamy Pana tutaj do stołu. Proszę bardzo Panie Wicemarszałku.  

 

Wicemarszałek Województwa Lubuskiego Jacek Hoffmann: Szanowni Państwo. Bardzo serdecznie 

dziękuję za to zaufanie, którym mnie obdarzyliście. Dołożę wszelkich starań, aby jak najlepiej 

współpracować w ramach całego Zarządu, chciałem powiedzieć powiatu krośnieńskiego, przepraszam. 
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Aby jak najlepiej współpracować w ramach całego Zarządu Województwa Lubuskiego. Mam nadzieję, 

że moje doświadczenie i moja praca przyczyni się do tego, że tymi dwoma departamentami, którymi 

będę zarządzał jak najlepiej i współpraca z radą, przepraszam z Sejmikiem będzie się układała równie 

dobrze. Dziękuję bardzo za zaufanie.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Panie 

Marszałku. Szanowni Państwo! Odczytam teraz projekt uchwały w sprawie wyboru Wicemarszałka 

Województwa Lubuskiego. Jest to związane z regulaminem wyborów, jest to mój obowiązek.  

Uchwała Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 marca 2012 roku w sprawie wyboru 

Wicemarszałka Województwa Lubuskiego na podstawie art. 32 ust. 3 w związku z art. 40 ust. 3 ustawy 

z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie województwa Dz.U. z 2001 Nr 142 poz. 1590 z późn. zm. 

oraz § 67 ust. 1 Statutu Województwa Lubuskiego stanowiącego załącznik do obwieszczenia Zarządu 

Województwa Lubuskiego z dnia 4 czerwca 2002 roku w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu statutu 

województwa lubuskiego Dz.Urz. Województwa Lubuskiego Nr 57 poz. 717 z 2003 roku Nr 20 poz. 393 

na wniosek Marszałka Województwa Lubuskiego w wyniku głosowania tajnego. § 1 Stwierdza się 

wyboru Pana Jacka Hoffmanna na Wicemarszałka Województwa Lubuskiego. § 2 Wykonanie uchwały 

powierza się Zarządowi Województwa Lubuskiego. § 3 Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przecież Pan przeczytał, że w  wyniku 

glosowania tajnego. Jak możemy to, to było tylko stwierdzenie faktu. Przecież Pan przeczytał. Uchwała 

została w wyniku głosowania tajnego. Bo jakbyśmy teraz jawnie odrzucili tą uchwałę to przecież by jajca 

były. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: No można, nie jestem 

prawnikiem, podpowiada mi tutaj prawnik Wiceprzewodniczący, że jest to potwierdzenie pewnego faktu 

i nie zaszkodzi. Wobec tego Regionalna Izba Obrachunkowa żąda głosowania takich rzeczy.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Ale przepraszam bardzo to proszę zmienić 

tekst, przecież tam jest napisane: w wyniku głosowania tajnego dokonano wyboru, to co my mamy tu 

głosować. To jest błąd logiczny.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Może Radca Prawny powie 

na ten temat. Pan Radca Prawny powiedział, zatwierdzenie uchwały. Przyjmujemy to w postaci 
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przegłosowania tekstu uchwały, który mamy tutaj. Proszę bardzo. Kto jest za podjęciem uchwały, wyżej 

wymienionej, przeczytane, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski.  

Za 20, wstrzymało się 1, przeciw 0. System działa oczywiście. Dobrze. Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że 

uchwała została podjęta.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania Wicemarszałkiem Województwa Lubuskiego został Pan Jacek 

Hoffmann. Gratuluję jeszcze raz. Proszę bardzo, przechodzimy do punktu 5. Czy chcecie Państwo 

krótką przerwę? 

Uchwała nr XXII/194/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 marca 2012 roku w sprawie 

wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego stanowi złącznik nr 10 do protokołu. 

 

Do punktu 5.  

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Zmiany Planu Zagospodarowania Przestrzennego 

Województwa Lubuskiego”  – druk nr 192.   

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Mamy tutaj Panią Krystynę 

Goińską, Generalnego Projektanta Zmiany w Planie Zagospodarowania Przestrzennego 

Województwa Lubuskiego. Proszę, zapraszam Panią.  

Projekt uchwały stanowi złącznik nr 11 do protokołu. 

Projektant Zmiany w Planie Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Lubuskiego 

Krystyna Goińska: Przedstawianadzisiaj Zmiana Planu Zagospodarowania Przestrzennego 

Województwa Lubuskiego jest podstawowym dokumentem planistycznym dla naszego województwa.  

Została opracowana w oparciu o przede wszystkim podstawową obowiązującą ustawę o planowaniu    

i zagospodarowaniu przestrzennym i zawiera wszystkie elementy jakie wymaga ustawa, począwszy 

od zbierania wniosków poprzez konsultacje, poprzez przeprowadzenie postępowania 

transgranicznego, po uzgodnienia i opinie. Dokument ten jest w całości zgodny z tą właśnie 

obowiązującą ustawą.  Nie wiem czy opowiadać o tym planie, bo to strasznie długo, czy króciutko. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Wontor: Myślę, że nie, chyba, 

że będą inne głosy z sali. Ja myślę, że skupimy się bardziej gdyby były pytania, wystąpienia Klubowe. 

Także proszę bardzo czy są jakieś pytania do tego projektu. Pani Marszałek, bardzo proszę. 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Panie Przewodniczący, Szanowni Radni 

ponieważ dosyć długo procedowaliśmy nad tym dokumentem, żeby może uprzedzić pytania i rozwiać 
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wszelkie wątpliwości pozwolę sobie krótko zająć Państwu czas. W tej chwili obowiązujący Plan 

Zagospodarowania Przestrzennego ma datę już historyczną 2002 rok. Sejmik przystąpił do 

aktualizacji planu w 2007 roku i faktycznie to procedowanie trwało zbyt długo. Dokument jest 

przegadany, jest bardzo obszerny tj. 1100 stron, trudny do ogarnięcia. W ubiegłym roku, dokładnie 

rok temu, w marcu 2011 roku Zarząd Województwa Lubuskiego przyjął projekt już zaktualizowanego 

dokumentu Planu Zagospodarowania Przestrzennego, który został następnie poddany szerokim 

konsultacjom. Te konsultacje również publiczne, tutaj w tej sali odbyły się w kwietniu w ubiegłym roku 

i to dało możliwość nie tylko instytucjom, organom, które są uprawnione z mocy ustawy do uzgodnień, 

ale również obywatelom, organizacjom pozarządowym, wszystkim zainteresowanym rozwojem 

naszego województwa do składania uwag wniosków. I tak też się stało. Wpłynęło w tym czasie  

w ramach konsultacji otwartych oraz tych obowiązkowych przeprowadzanych też za pośrednictwem 

BIP wpłynęło ponad 100 uwag, ale najwięcej w ramach konsultacji transgranicznych, bo aż 1099. 

Procedowanie zakończyło się na początku tego roku uzgodnieniem z Ministrem Infrastruktury to jest 

już ten najwyższy poziom. To jest uzgodnienie niezwykle istotne z dokumentami rządowymi,  

z programami rządowymi. Na dzień dzisiejszy Szanowni Radni posiadamy wszystkie uzgodnienia 

pozytywne, które uzyskaliśmy od wszystkich instytucji, organów o zasięgu regionalnym, czyli Zarząd 

Dróg Wojewódzkich, Generalna Dyrekcja Dróg jak również Zarządy Dróg Morskich naszych 

sąsiadów. To są również wszystkie Sanepidy, Inspekcje Sanitarne, ale również na tym poziomie 

krajowym, czyli Ministerstwo Infrastruktury. Te uzgodnienia są ważne oczywiście mają czas 

obowiązywania, bo życie jest bardzo dynamiczne, wszystko wokół się szybko zmienia. Pojawiły się 

różne wątpliwości wymagające takich korekt oczywistych. Dzisiaj macie Państwo na tych nośnikach 

elektronicznych aktualne, najbardziej aktualny dokument w którym uwzględniliśmy wszystkie uwagi te 

oczywiste. Korekty typu 15 powiatów, Stilon w Gorzowie czy też Pojezierze Mazurskie tak to było. 

Wszystkie te oczywiste błędy są usunięte, wyczyszczone, nie ze wszystkimi mogliśmy się niestety 

zgodzić. To wyjaśnialiśmy też na posiedzeniu Komisji Gospodarki w poniedziałek również dzisiaj stąd 

opóźnienie w sesji. Na przykład tego typu wnioski Państwa uznania żeglowności Odry jako drogi 

wodnej międzynarodowej nie możemy uwzględnić takiej uwagi ponieważ musimy mieć źródło 

uzgodnienia właściwej instytucji, a ponieważ tych standardów nie osiągamy. W dokumentach 

krajowych jest to droga o znaczeniu wojewódzkim nie może więc być międzynarodowa. Podobnie 

droga kolejowa 203, gdzie też nie możemy wpisać elektryfikacji ponieważ w Master Planie PKP PLK 

nie jest przewidziana elektryfikacja, modernizacja co uważam jest szerszym pojęciem i nawet dobrze, 

że taki zapis może się znaleźć w naszym dokumencie. Najwięcej Państwa uwag dotyczyło jednak 

samego procedowania. Faktycznie przyznaję zbyt długie, ale w ubiegłym roku od przyjęcia projektu 

był to naprawdę czas taki wymagalny ustawowo, do tych konsultacji zarówno publicznych jak               
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i transgranicznych wręcz w ekspresowym tempie przebiegły transgraniczne i te uzgodnienia  

z dokumentami krajowymi. Rekomenduję dzisiaj uchwalenie tego planu pomimo różnych kontrowersji 

ponieważ w tej chwili powołujemy się na koncepcję Zagospodarowania Przestrzennego Kraju, która 

obowiązywała do przyjęcia nowego dokumentu rządowego w grudniu. Gdy wejdzie w życie nowy 

dokument będzie ogłoszony. Praca będzie musiała być rozpoczęta od początku. Podnosiliście też 

Państwo brak zgodności z aktualizowaną właśnie Strategią Rozwoju Regionu i co ma być pierwsze. 

Chcę rozwiać te wątpliwości ponieważ te dokumenty są równorzędne, żaden z nich nie ma 

pierwszeństwa stąd też bardzo zależy Zarządowi, żeby zakończyć to procedowanie przyjęciem tej 

aktualizacji. Oczekują na to gminy. Minister Transportu już w 2008 roku złożył do Zarządu 

Województwa bardzo istotny wniosek co też jest niezwykle ważne. Chodzi o skuteczną ochronę złóż 

węgla brunatnego w gminie Gubin i Brody i budowa kompleksu energetycznego kopalni i elektrowni. 

To też jest niesamowicie ważna sprawa dla rozwoju gospodarczego województwa lubuskiego i nie 

możemy więcej zwlekać, dlatego Zarząd z pełną determinacją i odpowiedzialnością rekomenduje 

dzisiaj przyjęcie tego dokumentu co trzeba też sobie powiedzieć prawdę. Po przyjęciu Strategii 

Rozwoju Regionu będzie potrzebna też jego aktualizacja, ale wtedy będziemy mówić o nowej 

perspektywie 2020. Jesteśmy jeszcze w tej perspektywie 2007 – 2013 i chcę podkreślić, że ten 

dokument który dzisiaj Państwu przedstawiamy jest spójny ze wszystkimi programami operacyjnymi 

na poziomie regionalnym, z wieloletnimi planami inwestycyjnymi regionu lubuskiego. Jak również 

Master Planami, niesamowicie ważną przesłanką jest zgodność, są te wszystkie pozytywne 

uzgodnienia z instytucjami i organami, które są uprawnione do opiniowania naszego dokumentu. 

Dziękuję.    

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Wontor: Dziękuję bardzo. Czy 

są jakieś pytania? Proszę bardzo Pan Radny Robert Paluch. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Ja przed podjęciem decyzji jeszcze cały czas się 

waham i chcę o kilka rzeczy zapytać tak na koniec. Pierwsza kwestia ceny tego planu. 

Dowiedzieliśmy się na Komisji Gospodarki Rozwoju Województwa w poniedziałek, że to prawie 2 mln 

złotych, ale też jest taki fakt, że kilka firm czy kilku planistów go opracowywało. Wiadomo w pewnym 

momencie była taka sytuacja, że ci którzy go opracowywali w początkowym okresie i w jakiś sposób 

opóźniali się z opracowaniem. Czy otrzymali wynagrodzenie, krótko mówiąc ci planiści, którzy nie 

skończyli tego Planu czy otrzymali wynagrodzenie? A jeśli otrzymali to w jakiej wysokości? To jest 

pierwsza sprawa. Druga sprawa, bardziej do nadzoru, a w zasadzie do Biura Prawnego, które czuwa 

nad naszymi uchwałami. Mam takiego rodzaju pytanie no bo to jest Plan, który będzie opiniowany, tak 

opiniowany przez nadzór Wojewody, czyli będzie odrzucony lub nieodrzucony, czyli krótko mówiąc. 
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Czy nadzór Wojewody ten ponad 1100 stron dokument będzie mógł kwestionować od strony decyzji 

instytucji i organów, czy powiedzmy sobie uzgodnień sąsiadów. Chcę zapytać jak będzie wyglądać 

ten nadzór nad tą uchwałą bo mam takie nieodparte wrażenie, że skoro tyle błędów się pojawiło  

w trakcie. Czy nie ma powiedzmy w trakcie uzgodnień, czy w trakcie konsultacji z sąsiadami czy to  

z niemiecką stroną, czy stronami województw północnych czy południowych, czy wielkopolski. Czy 

tutaj krótko mówiąc więc nie polegniemy? Czy nie ma takiego zagrożenia? Czy Wojewoda od tej 

strony, czyli tych pośrednich decyzji też będzie podejmował decyzje? I teraz kolejna sprawa. Jeszcze 

mam zapytanie i tutaj chyba do Pani architekt przede wszystkim. Na naszym spotkaniu 

poniedziałkowym był Pan burmistrz gminy Brody, wójt gminy Brody i poinformował, że on wydaje 

decyzje o warunkach zabudowy cały czas, czyli w zasadzie w miejscach, w których ma być 

zlokalizowana kopalnia. Ja nazywam to blok energetyczny kopalnia mam nadzieję z elektrownią, że 

również cały czas wydaje decyzje o warunkach zabudowy. Czy przyjęcie tego planu  

i ukonstytuowanie się swoiste jakby zahamuje proces inwestycyjny na terenach gdzie w tej chwili są 

wydawane decyzje o warunkach zabudowy. To jest jedno pytanie. A jeśli tak, to kto zapłaci 

odszkodowanie, bo ja domyślam się, że jeżeli zostanie zahamowany jakiś proces inwestycyjny który 

będzie miał taki czy inny uszczerbek w budżecie gminy. Kto zapłaci pewne odszkodowanie 

planistyczne, potencjalnej gminie, która straci na tym, no bo skoro się buduje budynki skoro się 

wydaje decyzje to i z tego tytułu są podatki. Krótko mówiąc jak ta kwestia będzie wyglądać?  To  tyle. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Po kolei, 

Pan Radny Andrzejczak, Pan Radny Kościk. 

Radny Województwa Lubuskiego Bogusław Andrzejczak: Panie Przewodniczący, Wysoki 

Sejmiku, Szanowny Zarządzie, Pani Marszałek bardzo dużo w ostatnimczasie mówiliśmy na temat 

tego Planu. Wiele kwestii zostało poruszonych, odpowiedzi były na to, więcnie będzie moim celem na 

pewno przedłużanie tej dyskusji. Natomiast fakt, że po ostatniej, poniedziałkowej w ramach Komisji 

Gospodarki ponad 3,5 godzinnej powstało wiele wątpliwości, pytańczęściowo byłyodpowiedzi. 

Oświadczam po prostu, że fizycznie nie było możliwości żeby zapoznać się z tym, cozostało 

uzupełnione, choćby w obliczu opasłości tego dokumentu, o którym to wszyscymówimy. Nawet 

dzisiejsza odpowiedź wręczona tuż przed sesją praktycznie nie można było jejprzeanalizować można 

było jedynie przewertować na ile ona uwzględnia wielość tych uwag, które były zgłaszane. Ja mam do 

Pani Marszałek trzy następujące pytania zresztą uprzedzałem, że o tympowiem. Na posiedzeniu 

Klubu o tym rozmawialiśmy. Mianowicie, za niespełna 3 miesiące będziemyuchwalali strategię. 

Strategię, która w wielu założeniach, celach, pasmach rozwojowych,obszarachfunkcjonalnych, 

kategorii linii kolejowych, rangi miast, zresztą odnosi się już do nowej KoncepcjiPlanu 
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Zagospodarowania Przestrzennego Kraju. Plan nie odnosi się do tej tytułowanej KPZK 2030.Czy Pani 

Marszałek zgodnie z tym co jest napisane w ustawie o samorządzie województwa będzienas 

namawiała do tego żeby strategię dzisiaj modyfikować, aby była spójna z przyjętym ewentualnie 

dzisiaj Planem. Jeśli nie, to czy ewentualnie nie łamiemy w ten sposób prawa, bo uchwalimy 

strategięoczywiście już w nowej wersji i słusznie zresztą, ale ona nie będzie spójna tak jak ustawa 

każe 

z Planem, któryma być uchwalany dzisiaj. Druga rzecz to są te kontrakty terytorialne wymienione  

w Krajowym PlanieRozwoju Regionalnego, które mają służyć absorpcji środków Unii Europejskiej 

2014 - 2020. My w PlanieZagospodarowania tych obszarów funkcjonalnych nie mamy wymienionych, 

nie mamyrównieżodniesienia do innej strategii jak lizbońska i Europa 2020 też nie jest w naszym 

Planie włączona,więc czy Pani Marszałek się nie obawia, że może być tu ewentualnie problem na 

przyszłość z tąabsorpcją środków skoro tych kontraktów terytorialnych w tym wymiarze, które są 

zakładane wKrajowym Planie Rozwoju Regionalnego nie będziemy mogli wykonać. I trzecie. Czy 

Pani Marszałekpotwierdza, że po przyjęciu ewentualnym, a zakładam, że prace Zarządu w tym 

kierunku idą,jest pełna determinacja, kiedy w czerwcu uchwalimy Strategię Rozwoju Województwa 

Lubuskiegoniezwłocznie zgłosi Pani inicjatywę uchwałodawczą o ponownym uchwaleniu Planu 

Zagospodarowania Województwa Lubuskiego oczywiście z koniecznością wydatkowania kolejnych 

środków. Dziękuję.   

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Wontor:Dziękuję bardzo. Pan 

Radny Kościk. 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Będę kontynuował kwestię dotyczącą  

zgodności zmiany Planu z innymi strategicznymi dokumentami. Ja sobie porównałem Pani Marszałek 

Strategię Rozwoju Portu Lotniczego Babimost i z przykrością stwierdzam, że między jednym i drugim 

dokumentem są rażące różnice i z perspektywy podatnika mamy taką rzecz. Płacimy ciężkie 

pieniądze za przygotowanie zmiany Planu i płacimy ciężkie pieniądze za Strategię Rozwoju Portu 

Lotniczego w Babimoście. Tych niezgodności jest oczywiście dużo więcej i warto byłoby posługiwać 

się tymi dokumentami no żebyśmy w jakiś sposób nie byli narażani na zarzuty niegospodarności jeśli 

chodzi o środki publiczne. Dalej pewnego rodzaju kompatybilność całego dokumentu. Jak się go 

czyta to wyraźnie widać, że w jednym miejscu kończy się jakby wypowiedź jednego autora, zaczyna 

drugiego on jest ze sobą mało spójny i warto byłoby nad tym elementem popracować. Pani Marszałek 

tłumaczyła, że jest to proces jakby rozłożony w czasie, ale czy nie jest pewnego rodzaju takim 

grzechem pierworodnym jednak wyciąganie dalekoidących wniosków takich społecznych, 

ekonomicznych i gospodarczych posługując się danymi np. z roku 2008. Jednak ówczesna 
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rzeczywistość ekonomiczna i Polski i Europy wyglądała zupełnie inaczej. Przyjmując taki algorytm, 

czy przyjmując taką metodologię nie brniemy w nierzeczywistość tego dokumentu. I ostatnia jakby 

kwestia ona będzie trochę brzmiała złośliwie być może w związku  z tym, że ta metodologia była 

niepoprawna, wśród autorów ja nie widziałem przedstawicieli klubu np. fantastyki. Jak się czyta we 

fragmentach to dzieło to mam pełne wątpliwości czy on jest realny, a nawet mógłbym się o wielkie 

pieniądze założyć, że on po prostu nie będzie realny. Nie wiem czy Państwo znaleźliście np. taki 

fragment, który mówi o 4 lotniskach: w Gorzowie,  w Przylepie, w Szprotawie i w Babimoście, a będą 

one ze sobą skomunikowane taksówkami powietrznymi moi Państwo, to Stanisław Lem tego nawet  

w swojej literaturze nie przewidział. Bo to mi brzmi tak odległe jak wojna galaktyk bez mała. Takich 

kwiatków jest więcej i ja tylko pokazuję, że wydaliśmy ciężkie pieniądze za dokument, który być może 

w wielu miejscach jest po prostu nierealny. Szybka kolej regionalna, a tak naprawdę nie potrafimy dać 

sobie radę z „Odrzanką”, więc na ziemię albo faktycznie zaprosić fantastów oni się lepiej na tym 

znają. Dziękuję. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo Pan Radny Edward Fedko. 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Proszę Państwa ja wyraziłem swój pogląd, że 

takie dokumenty jak Strategia Rozwoju jak Plan Zagospodarowania Przestrzennego nie powinny być 

miejscem, czy przedmiotem politycznych debat. Trzeba się nad tym zgodzić ponieważ rzeczywiście 

są to dokumenty niezbędne do zrównoważonego dynamicznego rozwoju gminy, powiatu, 

województwa, kraju. Proszę Państwa co to jest plan zagospodarowania przestrzennego? Plan 

zagospodarowania przestrzennego jest to wyznaczenie obszarów dla realizacji celów zawartych  

w Strategii i z prawnego punktu widzenia dzisiaj byśmy się nie mogli przyczepić do niczego. Bo 

faktycznie w tym planie zagospodarowania wpisano cele strategiczne aktualnie obowiązującej 

strategii do roku 2020 i dobrze. Tylko to co mówią koledzy, co mówił Bogusław Andrzejczak jeśli  

w czerwcu zamierzamy zmienić strategię tzn. od razu wywołujemy procedurę zmian do Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego. Czyli generujemy kolejne wydatki, niewiadomo jakie, ale na 

pewno duże skoro dzisiaj ta strategia kosztuje prawie 2 mln złotych to trzeba się spodziewać, że 

kolejne wydatki to będą setki tysiące. Pani Marszałek mówi, że są to dwa równorzędne dokumenty, 

one są, one muszą być spójne, ale wcale nie oznacza, że one są równorzędne, one są ważne. One 

nie są aktem prawa miejscowego, ale są dokumentami niezwykle ważnymi. I muszę powiedzieć, że 

trzeba naprawdę być wyjątkowo zdolnym żeby pracując 5 lat przedstawić taki knot bynajmniej w tych 

pierwszych wersjach, które nam to zostało przedstawione i chwała Pani Marszałek, że wzięła Pani  

w karby to wszystko, to całe towarzystwo i doprowadziła chociaż do takiego stanu jakim on jest.           
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Ja natomiast w dalszym ciągu proszę żebyśmy się zastanowili i znaleźli inne wyjście, aby przyjąć 

nową Strategię, której nie unikniemy i na podstawie tego stwórzmy, zmieńmy tylko zapisy w Planie 

Zagospodarowania Przestrzennego. Ponieważ cała preambuła, cały rozdział piąty aktualnego Planu 

idzie w łeb żaden wskaźnik nie będzie mierzalny po przyjęciu nowej Strategii. Tutaj kolega Zbyszek 

mówił, że możemy być posądzeni o niegospodarność i słusznie dlatego też wniosek Klubu, aby 

głosować imiennie jawnie bo wtedy będziemy wiedzieli kto za tym dokumentem, w jaki sposób 

głosował. Jeszcze raz powiadam są to niezwykle ważne dokumenty i nie powinno tu być żadnego 

sporu politycznego, ale zróbmy wszystko abyśmy nie wydawali kolejnych niepotrzebnie pieniędzy. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo Pani Radna Elżbieta Płonka.   

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Najbardziej radykalnym rozwiązaniem, które 

proponowaliśmy już na komisjach, podczas prac komisji ponieważ utożsamiamy się jednak z tym 

dokumentem, który powinien być porządnym dokumentem dla województwa lubuskiego, a nie 

dokumentem drogim, ale aktualizowanym często. Wniosek formalny w imieniu naszego Klubu jest taki 

aby nie głosować dzisiaj zmiany Planu Zagospodarowania Przestrzennego Województwa tylko  

w czerwcu obydwa dokumenty spójne ze sobą przegłosować jako równoległe, ale też spójne bez 

wydawania niepotrzebnych środków dodatkowych.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo Pan Radny Czesław Fiedorowicz. 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku 

bo Pan Przewodniczący Fedko zabrał głos w takim duchu by mówić o tym, że tak ważny dokument 

powinien być odpolityczniony. Nawiązał do swojego wniosku, który jak gdyby nas wszystkich 

przywołuje do odpowiedzialności za to nad czym mamy głosować, bo głosowanie ma być imienne. 

Uważajcie nad czym będziecie głosować, bo ponosicie odpowiedzialność. Wydaje mi się, że wszyscy 

tutaj jak siedzimy na tej sali czujemy się odpowiedzialni, ale też warto sobie uświadomić rzeczywiście 

stan w jakim jesteśmy. Nie chodzi o przerzucanie się nią, ale raz jeszcze chcę powtórzyć. 

Rzeczywiście w 2007 roku kiedy rządziła w tym województwie koalicja SLD - PO - PSL rozpoczęto 

prace i w tamtej kadencji prowadzono ją, prowadzono te prace. Oczywiście w związku  

z tym, że została przyjęta strategia czy też przeprowadzono, PiS wcześniej rządził zmieniono 

strategię i do strategii jest konieczne opracowanie Planu. Przystąpiono do opracowania tego Planu no 

nie ma rzeczy idealnych i zresztą stwierdziliśmy wielokrotnie na Komisjach. Mówiliśmy jakiego 

rodzaju mamy tutaj uwagi, zastrzeżenia. Zostaliśmy radnymi od około roku pracujemy tutaj wspólnie                           
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i odpowiedzialność nasza właśnie nas obliguje jednak w tym stanie rzeczy do tego byśmy zakończyli 

te prace bo niestety Panie Przewodniczący mamy konieczność za chwilę przyjęcia nowej Strategii, 

która powie o tym, że te dotychczasowe prace trzeba wyrzucić do kosza i wydane pieniądze  

w poprzedniej kadencji i w tej też. Przyjęcie nowej strategii zobliguje nas w określonym czasie do 

przystąpienia do prac nad nowelizacją  planu. W międzyczasie też KPZK zostanie zatwierdzona, czyli 

te wszystkie prace, które były prowadzone niestety trzeba będzie zakończyć. Wydatki niestety, które 

zostały poniesione niestety też odrzucić i właśnie odpowiedzialność mówi o tym, że musimy to 

zakończyć, bo inaczej to my wpadamy w pułapkę. Takiej o to sytuacji, w której nie wiadomo dlaczego 

nie zakończyliśmy jednych prac i przystępujemy do następnych. Nie przerzucajmy się gdzie jest 

większa odpowiedzialność tylko też kierujmy się pewnym racjonalizmem. I do takiego się odwołuję. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Proszę Panie Radny.   

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Szanowny Kolego Czesławie. Tutaj kolega znów 

wrzuca nieprawdy oczywiste. Tyle nieprawd jakich w tym założeniu, jakie w tym projekcie zmian 

Planu Zagospodarowania. Po pierwsze: w 2007 roku była koalicja PO i PiS, a nie SLD, PSL. Nie było 

takiej koalicji. Przepraszam bardzo w 2007 roku nie było koalicji PO - PSL – SLD. 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: No ale, przepraszam w międzyczasie był 

SLD w koalicji, czy nie był? 

Radny Województwa Lubuskiego Edward  Fedko: Później 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Ale był, to wszystkie partie były.  

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Przepraszam bardzo, może ktoś odpowie Panie 

Przewodniczący 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Ad vocem, rozpoczęliśmy jako koalicja  

z projektem pierwszym zmiany. 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Kto odpowiadał wtedy w Zarządzie za sprawy 

m.in. planowania przestrzennego.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja przepraszam bardzo, 

ale ja tutaj dysponuję, Panie Radny możliwością. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Ad vocem. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ale tutaj nie Panie Radny. 

Nie będzie tak, że Radny przerywa drugiej osobie mówiąc ad vocem. Obowiązują pewne zasady. 

Obecnie głos ma Pan Radny Edward Fedko ad vocem do wypowiedzi Pana Czesława Fiedorowicza. 
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Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko:  Druga sprawa Pan tego nie doznał Panie 

Czesławie, ale my doznajemy. Dzisiaj wędrujemy do sądów właśnie w tych sprawach, gdzie takie 

głosowanie imienne było prowadzone i temat jest jasny jak kto głosował i tak dalej. Nie chciałbym 

tego syndromu powtarzać czy przeżywać jeszcze raz. Dziękuję.   

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo krótko w tej sprawie Pan Radny Robert Paluch. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Tutaj Radny Czesław Fiedorowicz dokładnie nie 

pamięta. W 2007 już Prawo i Sprawiedliwość jedną nogą już pod koniec było w Zarządzie dlatego, że 

członek Zarządu był odwołany, a była tylko Pani Wicemarszałek nad którą się pastwiono i próbowano 

ją odwołać, no nie dało się bo jednak większość radnych stwierdziła wtenczas inaczej. To jest jakby 

jedna sprawa, ale to była uchwała intencyjna. Faktycznie nad Planem Zagospodarowania rozpoczęto 

prace w 2008, ale uchwałę intencyjną podjęto w 2007.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Może ja historycznie 

powiem, że koalicja PO - PSL i PiS powstała w 2006 roku w październiku, w końcówce października, 

w zasadzie to był listopad,  w grudniu. 13 sierpnia 2007 roku próbowaliśmy odwołać Pana Marszałka 

Krzysztofa Józefa Szymańskiego nie udało się to, wtedy była koalicja właśnie ta trójstronna ten 

triumwirat. Natomiast w sierpniu 2008 była pozytywna próba odwołania konkretnie 21 sierpnia Pana 

Krzysztofa Józefa Szymańskiego i został Marszałkiem Pan Marcin Jabłoński i powstała koalicja, który 

zresztą Pan Marszałek Jabłoński nadzorował wykonanie i Plan Zagospodarowania Przestrzennego,  

a w 2010 powstała koalicja dualistyczna. Proszę Panie Radny. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Panie Przewodniczący to ja zakładam, że od 

2007 do 2008 roku Marszałek z Platformy Obywatelskiej był w opozycji do Platformy Obywatelskiej, 

tak było? Tak mogłem zrozumieć przed chwilą. Bo dopiero się teraz tego dowiedziałem. Tak było? 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To jest pewna 

nadinterpretacja, ale historię zostawmy. Proszę ja udzieliłem głosu, ale Panu Radnemu 

Fiedorowiczowi. 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Rzeczywiście chcę tu w jakiś sposób 

przeprosić, że 30 listopada 2006 roku na tej sali występowałem z Platformy Obywatelskiej  więc 

tamten fakt pamiętam, ale rzeczywiście potem naturalnie troszeczkę mi się pomyliło. Przyznaję rację, 

ale oczywiście chodziło mi o to, że w tej odpowiedzialności wszystkie partie zasiadające w tej chwili  

w Sejmiku ponoszą cząstkę tej odpowiedzialności. Ja nie uważam niech Pani Marszałek mnie tutaj 
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upewni. Czy my uczestniczymy w jakimś akcie, przed którym mamy trząść się przed prokuratorem 

bardziej niż inni, czy też rzeczywiście Pani nas przekonuje do podjęcia decyzji praworządnej.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz  Możejko: Proszę Pani Marszałek.    

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Proszę Państwa, Szanowni Radni odniosę 

się do Państwa uwag do tych najważniejszych i poproszę również specjalistów o rozwianie wszelkich 

wątpliwości, bo nie pozwolę na to naprawdę, żeby nazywać ten dokument knotem, czy też bublem.  

Jest to dokument merytoryczny i uzgodniony z Ministrem Infrastruktury oraz z ważnymi 

najważniejszymi organami i instytucjami regionalnymi, które naprawdę wiedzą co uzgadniały i to są 

uzgodnienia aktualne, wiążące. Jeżeli Panie Radny Fedko odroczymy uchwalenie tego dokumentu 

one nie będą ważne za chwilę i wtedy prokurator będzie miał się czym zająć, bo te pieniądze, które 

zostały poniesione jako wydatki na przygotowanie tego dokumentu będą zmarnowane. Więc 

naprawdę wyjaśnialiśmy to sobie już na komisji i musimy ważyć. Ja też spijam to piwo w tej chwili bo 

jak mówimy o historii też się nie zajmowałam tym dokumentem. Nadzorował to były Marszałek, były 

Wicemarszałek, byłych dwóch dyrektorów, także wiele osób nad tym poległo. My staramy się ten 

dokument uporządkować. Myślę, że zrobiliśmy to z należytą starannością. Wszystkie korekty 

oczywiste są wprowadzone. Od listopada jest Pan dyrektor Bąk, który wiele czasu poświęcił i uwagi, 

żeby dzisiaj rekomendować dobry dokument do przyjęcia. Poproszę również Pana Dyrektora 

Departamentu Rozwoju Regionalnego, bo razem pracujemy na Strategią Rozwoju Regionu i też 

przedyskutowaliśmy ten moment czy wchodzimy i uchwalamy aktualizację Planu, czy czekamy na 

Strategię. I uznaliśmy, że jednoznacznie z tego stanu faktycznego i prawnego wynika, że należy 

rekomendować przyjęcie aktualizacji Planu, następnie procedować do końca nad Strategią, bo tak 

naprawdę nie mamy stuprocentowej pewności, że w czerwcu przyjmiemy Strategię. Jeżeli okaże się, 

że są potrzebne  konsultacje transgraniczne, do których nasz sąsiad ma prawo, to może się ten czas 

wydłużyć. Ja już mówiłam w swoim wystąpieniu na początku, że ten Plan, aktualizacja tego Planu jest 

uzgodniona ze wszystkimi dokumentami i programami operacyjnymi, wieloletnimi planami 

inwestycyjnymi, które w tej chwili obowiązują. Nie możemy wpisać elektryfikacji kolei o co tam szła 

burza na kilku spotkaniach, ponieważ w planach instytucji odpowiedzialnej za tą elektryfikację nie ma 

tego zadania, jest modernizacja i na tym właśnie polegają uzgodnienia. Także  

w procedowaniu wszystkie te uzgodnienia są na dzień dzisiejszy pozytywne, a jeżeli odłożymy 

uchwalenie tego dokumentu, życie jest dynamiczne wiele rzeczy się zmienia, wchodzą w życie nowe 

dokumenty i nie będą już te uzgodnienia pozytywne. Wystarczy, że zostanie opublikowana Koncepcja 

Zagospodarowania Przestrzennego Kraju i cofamy się o 2 lata co najmniej, bo musimy wtedy 

procedować od nowa. Ja nie jestem architektem ani urbanistą. Ten dokument to jest praca autorska 
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firmowana przez 50 prawie osób profesjonalistów, architektów, urbanistów, którzy biorą 

odpowiedzialność za sporządzony dokument. Oni rekomendują uchwalenie tego dokumentu. Bardzo 

proszę również Pana Dyrektora Bąka i służby mu podległe o przedstawienie też odpowiedzi ponieważ 

wciąż wracamy, wytykamy sobie błędy, które są uwzględnione żeby rozwiać wszelkie wątpliwości           

i żeby nie powtarzać wciąż tych samych wystąpień. Bo naprawdę już te uwagi są przyjęte, są 

uwzględnione w dzisiejszej wersji zostały poprawione i też poproszę Pana Dyrektora Departamentu 

Rozwoju Regionalnego, który wielokrotnie pracując również nad Strategią Polski Zachodniej i w tym 

programowaniu strategicznym uczestniczy też na szczeblu krajowym, żeby też poparł jeszcze to 

stanowisko, które dzisiaj Państwu prezentuję. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

może zrobimy w ten sposób, zanim…  

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam, mogę Panie Przewodniczący?  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Jest dwóch. Ja widziałem 

najpierw Pana Radnego Marcinkiewicza później Pan Kazimierz Pańtak i później pracownicy 

merytoryczni.  

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Chciałem tylko powiedzieć, że nie 

zgadzam się z niektórymi sformułowaniami, które Pani Marszałek była uprzejma powiedzieć, ale  

w szczegóły nie będę wchodził, ale skoro pada to publicznie to muszę zająć takie stanowisko. Po drugie 

tak się dziwnie składa, że niektóre szczegółowe inwestycje są dopisane do tego Planu więc nie mówmy, 

że nie są dopisane, a w nawiasie dodam, że są to inwestycje związane z Zieloną Górą. Po trzecie 

również nie zgadzam się z tym, iż autorami są urbaniści, ale przepraszam bardzo ten Plan my 

uchwalamy, a nie urbaniści. Jeżeli oni mają uchwalić to proszę bardzo niech uchwalają. Dziękuję 

uprzejmie.   

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Wontor: Dziękuję bardzo. Pan 

Radny Pańtak.   

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Pani Marszałek czy ja dobrze zrozumiałem 

Pani powiedziała, że musimy przyjąć ten Plan albowiem wydaliśmy pieniędzy słyszałem 2 mln złotych. 

Czy z tego należy, że po prostu musimy to skwitować, żeby ktoś nie odpowiadał ewentualnie za 

bezpodstawne czy bezzasadne wydanie tych pieniędzy natomiast ja myślę, że tu wystąpienia Panów 

dyrektorów to jest rozmycie sprawy w szczegółach. Mówimy o najdalej idących wnioskach, a nie 

szczegóły, bo możemy tu siedzieć i być zasypani szczegółami. Nad tym debatowała Komisja i 

poszczególni radni. Zajmijmy się generaliami i przejdźmy ewentualnie do głosowania. Dziękuję. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Wontor:  Dziękuję bardzo. Pani 

Radna Winnicka proszę bardzo. 

Radna Województwa Lubuskiego Mirosława Winnicka:  Szanowni Państwo to co powiedział właśnie 

mój kolega Radny Pańtak. My już dzisiaj nie chcemy wchodzić w szczegóły na temat błędów. Dzisiaj tu 

wszyscy poruszamy aspekt prawny, proceduralno-prawny i o to nam tylko chodzi, także tu wystąpienie 

Panów dyrektorów jest jakby zbędne i też chodzi o czas, bo my na ten temat wałkujemy już od ponad 

roku. Z drugiej strony biorąc aspekt finansowy, że to tyle kosztowało to ja właściwie powinnam złożyć 

wniosek, aby z tego co najmniej 1/3 środków poszła dla pracowników Urzędu Miasta za to, że od 

kwietnia wytknięto ponad 200, Urzędu Miasta Gorzowa, za to, że tyle błędów wytknięto i zrobili oni 

prace za firmę, która wzięła pieniążki, to tak już na marginesie. Ale wróćmy do meritum sprawy nam 

chodzi już o aspekt właśnie czysto prawny i tutaj żeby na tym się skupić i zaoszczędzimy sobie 

nawzajem czasu, tak. Dziękuję. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Wontor: Dziękuję bardzo. Pani 

Marszałek jeszcze, proszę bardzo. 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Bardzo proszę Pana Dyrektora Bąka                  

i Dyrektora Departamentu Rozwoju Regionalnego, bo to samo mam na myśli, o co Pani wnioskuje.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Wontor: Bardzo proszę Panie 

dyrektorze. 

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, Panie i Panowie Radni. Nie wiem czy mam 

odpowiadać w tej chwili na pytania szczegółowe? 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Wontor: Pani Marszałek Pan 

Dyrektor ma odpowiadać na te pytania, które padły, tak, te merytoryczne? Proszę bardzo  te najbardziej 

istotne.   

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: Pan Radny Paluch pytał się o koszty sporządzenia Planu, no więc Plan opracowany był 

przez dwie firmy. Z pierwszą firmą została rozwiązana umowa. Jest w tej chwili sprawa w sądzie, koszty 

które zostały poniesione w związku z wykonaną pracą i zapłacone tej firmie to jest 414  chyba tysięcy 

złotych. Druga firma Pani Krystyny Goińskiej w tej chwili opracowuje ten Plan. Umowa na dokończenie 

tego Planu to jest 288 tysięcy. Inny jeszcze dokument, który był sporządzany, który chyba też był drogi 

to ekofizjografia, który był dokumentem wyjściowym do sporządzenia zmiany Planu. Koszty jego 

sporządzenia sumaryczne to wynoszą około 649 tysięcy z groszami.  
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Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Ja mam tylko takie pytanie Panie Dyrektorze, bo 

414 tysięcy złotych. 

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman  Bąk:To jest zapłacona kwota. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: To jest kwota sporna, o którą chcecie Państwo 

żeby zwróciła ta firma, czy była wyższa kwota? 

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: Była wyższa kwota i jest w tej chwili roszczenie tej Pani o wypłacenie pozostałej kwoty. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Resztę, czyli jest te 414 tak czy inaczej już nie jest 

kwestią sporu, to poszło. 

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: Dlatego umowa druga obejmowała tylko dokończenie tego Planu czyli nierozpoczęcie 

tego całego Planu sporządzania tego Planu od nowa, tylko jego dokończenie.  

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Czyli domyślam się, skoro Państwo jako Urząd nie 

wystąpiliście o kwotę, którą żeście już wypłacili to można uznać, że przerwanie tego Planu leży nie po 

stronie winy firmy, bo jeżeli by po stronie firmy, to Państwo powinniście ten pozew złożyć, a po stronie 

jakby naszej, czyli jako beneficjenta tego Planu.   

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: To znaczy praca została wykonana. Jest też spór, i na pewno też spór o resztę kwoty ze 

strony Pani Krzyżanowskiej, a z naszej strony jest o kary umowne związane z zerwaniem umowy z winy 

firmy, która sporządzała Plan.    

Radny Województwa lubuskiego Robert Paluch: Rozumiem, ale 414 zostało zapłacone i to nie ma 

sporu. 

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: Na dzień dzisiejszy tyle zostało zapłacone. 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Dobrze, dziękuję. 

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: Odnośnie, mówię tutaj spraw, o warunkach zabudowy, Pan się też pytał. To w tej chwili są 

wydawane warunki zabudowy w zakresie inwestycji celu publicznego. Te warunki zabudowy są przez 

nas uzgadniane co do zgodności z Planem Wojewódzkim.   
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Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Ale jeśli my ten Plan Zagospodarowania 

uchwalimy. Czy to zahamuje gminie ewentualne wydawanie pozwoleń na budowę? A co za tym idzie 

starostwa, decyzje o warunkach zabudowy czy nie zahamuje? Jeśli zahamuje, a Pan wójt mówił 

wyraźnie, że on w tej chwili pozwolenia na budowę wydaje i budynki powstają, to kto zapłaci swoistą, 

odszkodowanie planistyczne potencjalnym, czy to gminie, czy to potencjalnym inwestorom na tym 

terenie.  

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania przestrzennego 

Roman Bąk: Plan Wojewódzki nie jest prawem miejscowym. Jest tylko kierunkiem jak gdyby. 

Kierunkiem, który łączy że tak powiem politykę przestrzenną kraju z planami miejscowymi i też, że tak 

powiem. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Panie Dyrektorze konkretne pytanie. Jeśli ustalimy 

ten Plan czy wójt będzie mógł wydawać, on będzie już prawomocny ten Plan? Czy na terenach 

kopalnianych potencjalnie tych, które będą kopalnianymi terenami będzie mógł wydawać pozwolenia na 

budowę, czy nie? Jeśli nie, to kto zapłaci? 

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: Mówimy o warunkach zabudowy. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Tak, tak jeśli chodzi o pozwolenie na budowę, no 

bo gmina wydaje pozwolenia na budowę. Przepraszam decyzję o warunkach zabudowy,  gmina decyzję 

o warunkach zabudowy, starostwo pozwolenie na budowę, taka jest kolejność. O to chodzi, no bo jest 

wątpliwość, prawda.  

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: W zakresie inwestycji publicznych nie będzie mógł wydawać bez naszego uzgodnienia. 

Czyli żadne wiatraki, inne rzeczy nie będą mogły tam powstać.  

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: A domy jednorodzinne, hale produkcyjne, stodoły, 

obory. Słyszę od Pani architekt, że nie, a Pan mówi, że tak.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Wontor: Pani architekt, bardzo 

proszę. 

Projektant Zmiany w Planie Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Lubuskiego 

Krystyna Goińska: Jest jakby trójstopniowy, planowanie trójstopniowe, czyli gmina ta podstawowa 

jednostka i ona ma studium jako kierunki zagospodarowania, czyli to nie jest prawo miejscowe. Jednak 

to jest wyrażenie polityki danej gminy. Każda gmina takie studium robi. Studium jeśli jest sporządzane 
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przez gminę między innymi musi być uzgodnione z Urzędem Marszałkowskim, z Marszałkiem  

w zakresie zgodności z Planem Wojewódzkim. Jeżeli Plan Wojewódzki nie ma terenu przeznaczonego 

pod kopalnię tak jak my zrobiliśmy teraz tutaj w tym Planie, to nie może nie uzgodnić tego studium na 

którym będą np. wiatraki o których Pan mówił. W związku z tym, żeby była ta zgodność, żeby była 

ochrona wszystkich złóż nie tylko węgla brunatnego ten Plan, który przedstawiamy jest absolutnie 

konieczny.  

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Pani architekt, czyli domniemam z tego co Pani 

mówi, że jeśli wójt będzie chciał wydać decyzję o warunkach zabudowy, a przyjmiemy ten Plan, on 

będzie chciał zrobić na terenie, który obejmuje ten Plan w sensie kopalni czy tam bloku 

energetycznego. To de facto nie będzie mógł wydać decyzji o warunkach zabudowy. 

Projektant Zmiany w Planie Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Lubuskiego 

Krystyna Goińska: Oczywiście, tak. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Ja Państwu już powiem dzisiaj, że będziemy mieli 

pozew sądowy, … o to że gmina nie może się rozwijać. 

Projektant Zmiany w Planie Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Lubuskiego 

Krystyna Goińska: Ale dlaczego, chyba najlepszym rozwojem będzie jeśli powstanie elektrownia  

i kopalnia. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Ale Pani architekt tam kopalnia ani elektrownia 

przez 10 lat na sto procent nie powstanie, a w mojej ocenie przez następne 18, a wójt przez 18 lat 

będzie zablokowany 

Projektant Zmiany w Planie Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Lubuskiego 

Krystyna Goińska: Ale nie będzie zablokowany, bo gmina nie składa się z samych złóż, czy z samej 

przyszłej kopalni i elektrowni. Ta elektrownia, gdzie będzie to ani Plan nie mówi, ani my nie wiemy.       

My mamy tylko taką nadzieję postulujemy, żeby coś takiego było natomiast gmina jest większa.             

Ja rozmawiałam z wójtem i widziałam ich studium. To jest upór i chyba obiecana sprawa może jakimś 

prywatnym inwestorom, ponieważ tego miejsca pod siłownie wiatrowe on ma więcej może  stawiać poza 

tymi terenami, które będą zabezpieczone pod kopalnie. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja dziękuję bardzo. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Mnie naprawdę nie chodzi o siłownie wiatrowe. 

Mnie chodzi o taką klasyczną zabudowę, taką jaka funkcjonuje na tych terenach. Siłownie wiatrowe 

odrzucam jakby. Dziękuję, ale odpowiedź uzyskałem, dziękuję. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja dziękuję bardzo, ale 

mam prośbę, przepraszam Panie Dyrektorze. Ja wiem, że wszystko jest ważne natomiast my się  

w pewien sposób powtarzamy i wchodzimy w jakieś szczegóły. Wobec tego proponuję, żeby teraz Pan 

Dyrektor Nowicki zabrał głos. Dziękuję Panie Dyrektorze. 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Ja jestem historykiem, spokojnie. Jeszcze raz 

padło konkretne pytanie, ile nas ten dokument kosztował? No jakoś tam coś się sądzimy,  

z czymś się procesujemy. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To Proszę panie Dyrektorze.   

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: Na samym początku odpowiadałem. Pierwsza firma wzięła 414 tysięcy, druga firma około 

200 tysięcy złotych.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: O ile toczy się spór? 

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: O 200 tysięcy złotych natomiast Plan druga umowa obejmuje na sumę 288 tysięcy 

złotych, teraz jeszcze była sporządzana ekofizjografia do  tego Planu, która kosztowała sumarycznie 

649 tysięcy i to mówiłem na samym początku.   

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze czyli mamy jasność 

co do kwot.  

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Nie mamy jasności Panie Przewodniczący. W 

poniedziałek na tej sali około godziny 19:00 padła cena około 2 mln, dzisiaj na posiedzeniu mojego 

Klubu oraz na posiedzeniu Komisji Gospodarki padła kwota około 1,5 mln, a Pan mówi o 600 tysięcy. 

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: Nie, mówię o 1,5 mln złotych Panie Radny. 

Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Edward Fedko: To nie 600 i 400. 

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: Mówię jakie są koszty: 414 tysięcy, 288 tysięcy to daje to 700 z groszami i 649 tysięcy 

ekofizjografia, daje to około 1,5 mln, 1,4 mln z groszami.      

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Około 1,5 mln złotych. Okey 

Projektant Zmiany w Planie Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Lubuskiego 

Krystyna Goińska: Mogę dodać, chciałam powiedzieć, że ekofizjografia to nie jest element 
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opracowania, który bez przerwy się zmienia do każdego Planu. Ekofizjografia zrobiona teraz posłuży 

jeszcze do kilku planów następnych. To jest taka dokumentacja, która daje nam obraz o wszystkich,  

o bogactwach, o przyrodzie o wszystkich elementach, które mamy,  posiadamy od natury w 

województwie i to jest opracowanie, które się robi raz, także to nie jest wydatek. Z tego co ja wiem 

firma, która rozpoczęła prace nad tym dokumentem otrzymała tak jak Pan powiedział 414 tysięcy. Ja 

mam umowę na 288 tysięcy, a te kary które są tzn. ta sprawa, która w sądzie jest z tego co ja wiem to 

chodzi o to żeby firma, która robiła przede mną, żeby zwróciła Urzędowi Marszałkowskiemu jakby za 

kary, za przerwanie prac. Tyle mogę dodać. 

Przewodnicząc Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo za 

wyjaśnienie. Proszę Pan Dyrektor Nowicki.       

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: W kwestii formalnej, ale czy to jest  

z VAT- em,  czy bez VAT- u te półtora miliona?  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Z VAT - em Panie Radny.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: To z VAT-em, czy bez VAT-u, ponieważ 23% to 

jest sporo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Bez VAT-u. Proszę bardzo, 

Pan Dyrektor Nowicki. 

Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego Maciej Nowicki: Proszę Państwa, ja już do tych 

historycznych kwestii nie będę nawiązywał. Jest tutaj troszeczkę nadinterpretacji w pewnych kwestiach. 

Co do zgodności planu ze strategią, ponieważ jest to w tej chwili jeden z podstawowych zarzutów 

niektórych z Państwa Radnych: otóż faktycznie art. 11 Ustawy o samorządzie województwa mówi o 

strategii województwa. Strategia musi uwzględniać cele średniookresowej strategii rozwoju kraju, 

Krajowej Strategii Rozwoju Regionalnego, strategii ponadregionalnej oraz powinna być spójna z Planem 

Zagospodarowania Przestrzennego Województwa. A także, każdorazowo po przyjęciu tych strategii 

krajowych w ciągu dziewięciu miesięcy strategia powinna być do tych nadrzędnych dokumentów 

dostosowana. Okazuje się, że niestety ustawodawca źle napisał ustawę o samorządzie województwa. 

Myśmy wykazali, wszystkie województwa wykazały, że nie jest możliwe w ciągu dziewięciu miesięcy, 

chociażby ze względu na procedury konsultacji społecznych, ocen oddziaływania na środowisko. Każde 

dostosowanie strategii to jest cała procedura. Ministerstwo Rozwoju Regionalnego w planie działań do 
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Krajowej Strategii Rozwoju Regionalnego dało interpretację, że chodzi o dostosowanie. W tej chwili 

oprócz Krajowej Strategii Rozwoju Regionalnego, która ma już ponad półtora roku, nad wieloma 

dokumentami jeszcze trwają prace. Jeżeli chodzi średniookresową Strategię Rozwoju Kraju, do której 

przede wszystkim musi być dostosowana Strategia Rozwoju Województwa. Myśmy mieli zarzut NIK, że 

Strategia Rozwoju Województwa nie została dostosowana do Strategii Rozwoju Kraju uchwalonej  

w 2007 roku. W 2010 została uchwalona Strategia Rozwoju Regionalnego, ja mówię o strategii rozwoju 

kraju do 2015 roku. W 2007, bądź w 2008 roku została uchwalona. I tłumaczyliśmy się. Żadna strategia 

wojewódzka w całym kraju nie została dostosowana do tamtej strategii, ponieważ nie było takiej 

możliwości, ani sensu. W tej chwili są aktualizowane wszystkie strategie. Proszę Państwa, Ministerstwo 

interpretację tych nierealnych zapisów ustawowych zrobiło, mówiąc o tym, że trzeba dostosować do 

ostatniej nieprzyjętej strategii z tej serii, które teraz są przyjmowane. Zapis o spójności z Planem 

Zagospodarowania Przestrzennego też jest taki, czy jest spójna, czy nie jest spójna. Więc zarzut, że to 

będzie niezgodne z prawem, ponieważ będzie niespójna też można różnie interpretować. My uważamy 

szeroko, że ogólnie jest dosyć spójna, chociaż niektóre zapisy są troszkę różne. Na pewno  jest bardziej 

spójna z tym projektem Planu Zagospodarowania Przestrzennego, który dzisiaj mam nadzieję, że 

Państwo dzisiaj przyjmiecie, niż z tym Planem, który ma już 10 lat. Reasumując, uważam, że 

najlepszym wyjściem jest przyjęcie w tej chwili tego Planu, który na pewno jest lepszy i bardziej aktualny 

niż ten z przed 10 lat. Ale niestety w najbliższych miesiącach powinno się przystąpić do aktualizacji tego 

Planu. Będzie to pewnie jakaś mała aktualizacja, ponieważ konsultacje transgraniczne myślę, że nie 

będą już potrzebne. Natomiast i tak ten Plan musi być spójny nie tylko ze Strategią i odwrotnie, ale 

dostosowany do KPZK, który zapewne wejdzie w życie. Jest ustawowy obowiązek, żeby w ciągu trzech 

lat Plan Zagospodarowania Przestrzennego Województwa był dostosowany do KPZK. Chciałem dodać, 

że Ministerstwo Rozwoju Regionalnego pracuje nad zmianami ustawowymi, żeby urealnić i dostosować 

faktycznie do życia te zapisy ustawowe, które są w tej chwili nie do końca spójne. To tyle, dziękuję.       

 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Dziękuję bardzo. Ja, 

uważam Szanowni Państwo, że to już naprawdę wyczerpuje dyskusję. Nie wchodźmy już bardziej w 

szczegóły. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Jeszcze nie ma odpowiedzi, jeśli chodzi o kwestię 

nadzorczą  Wojewody. Pytałem tutaj służby czuwające nad zgodnością uchwały z innymi dokumentami: 

czy nie ma żadnego ryzyka?  
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Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ale, teraz nie jesteśmy  

w stanie odpowiedzieć na to pytanie. Już rozumiem pytanie. Proszę bardzo, Pani nam odpowie. 

 

Generalny Projektant Zmiany w Planie Zagospodarowania Przestrzennego Województwa 

Lubuskiego Krystyna Goińska:  Nadzór Wojewody sprawdza, jakby zgodność przedstawionego 

dokumentu z prawem. On jest bardzo zgodny. Właśnie dlatego, że jest zgodny ze starą koncepcją kraju, 

ze starą strategią i z wszystkimi tymi dokumentami, które obowiązują. 

 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Szanowni 

Państwo uważam, że wyczerpaliśmy temat. Proponuję przystąpić do głosowania.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Mam jedno małe sprostowanie. 

 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo Pani 

Marszałek. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Proszę Państwa, zajmę tylko sekundę, żeby 

nie było żadnych wątpliwości, co do poniesionych kosztów. Media zaraz napiszą o jakichś milionach. 

Koszty w tej chwili poniesione, to jest 414.800 złotych. I nic więcej do tej pory samorząd nie poniósł. 

Jest w tej chwili realizowana umowa, która ma termin do końca marca, na kwotę 252.000 złotych z VAT-

em. Ale są to nie poniesione wydatki, ponieważ dokument jeszcze nie jest przyjęty. Umowa jeszcze nie 

jest sfinalizowana. Dokument, o którym jeszcze była mowa to nie jest na potrzeby Planu, to jest na 

potrzeby województwa do wielu działań. Także to są koszty związane z Planem.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam, Panie Przewodniczący, jedno 

zdanie. Jeżeli ktoś na przykład zalega z zapłatą, to nie poniósł jeszcze kosztów, ale jest winny, 

ponieważ tu jest duża rozbieżność. Słyszymy z VAT-em dwa miliony, a tu 440 tysięcy, to kreatywna 

księgowość się nazywała. 
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Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo, Pan Dyrektor 

Bąk. 

 

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk:Odnośnie tych kosztów: jest wydane 414.000 złotych z pierwszą pracownią, z którą 

zerwaliśmy umowę. Jest druga umowa na 280.000 złotych netto, 360.000 złotych brutto, gdzie jest 

część pieniędzy już wypłaconych. Natomiast został jeszcze ostatni etap związany właśnie  

z uzgodnieniami transgranicznymi, z przyjęciem przez Sejmik, z przygotowaniem dokumentów itd. Jest 

to kwota około 70.000 złotych i to zostało z tych 360.000 złotych. Wszystkie te pozostałe kwoty są 

kwotami brutto. Te 414.000 złotych to jest brutto, 649.000 złotych na ekofizjografię też jest kwotą brutto.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Sądzę, że 

te kwestie zostały wyjaśnione. Proszę o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju 

Województwa Przewodniczącego Pana Roberta Palucha. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Komisja zaopiniowała pozytywnie, ale przypomnę 

Panu Przewodniczącemu, że był wniosek Klubu PIS. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Wniosek o to, żeby oddalić 

głosowanie nad uchwałą w sprawie uchwalenia Zmiany Planu Zagospodarowania Przestrzennego 

Województwa Lubuskiego.  

 

Radna Elżbieta Płonka: Żeby przegłosować w czerwcu razem obydwa te dokumenty.  

 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja rozumiem wniosek. 

Chodzi o to, że składacie Państwo wniosek, żeby tą uchwałę wycofać z dzisiejszych obrad. To proszę 

taki wniosek złożyć wprost. W formie pisemnej taki wniosek do mnie nie dotarł. 

 

Radna  Województwa Elżbieta Płonka: To poproszę o przerwę 10 minut i napiszę taki wniosek z 

uzasadnieniem.  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, 

ponieważ sesja zaczyna nam się przedłużać proponuję, żeby ten wniosek został złożony ustnie.  

I przystąpimy dalej do procedowania. Nie musi być on w postaci pisemnej. Wobec tego, Szanowni 

Państwo mamy wniosek złożony przez Klub Radnych PIS. Stwierdzam, że system dobrze funkcjonuje, 

wobec tego proponuję wniosek Klubu Radnych PIS o wycofanie punktu 5, czyli podjęcie uchwały  

w sprawie Zmiany Planu Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Lubuskiego poddać pod 

głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za poparciem wniosku, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 14, wstrzymało się 1, przeciw 13. 

Proszę wyświetlić jak kto głosował.  

Na ekranie wyświetlono wyniki imienne dotyczące głosowania nad wnioskiem Klubu Radnych PiS. 

Elżbieta Polak za to jest błąd systemu. Musimy to powtórzyć. Bartkowiak, Pańtak, Gryko, Winnicka, 

Tymszan, Paluch przeciw. Tomczyszyn, Ardelli za, Wontor za, Kościk za, Paduszyński za? Szanowni 

Państwo no niestety to jest niemożliwe fizycznie. Robimy inaczej, proszę teraz… 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: W kwestii formalnej to jest bardzo ważna 

sprawa. Pan oświadczył za Panią Polak, niech Pani Polak powie jak głosowała.  

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Ja głosowałam przeciwko. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Pan Paduszyński, proszę 

powiedzieć głośno. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Zdzisław Paduszyński: Przeciw. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę Państwa na sali 

znajduje się 28 radnych, nie dajmy pożywki dla mediów, zachowajmy powagę. Przypominam teraz, kto 

jest za wnioskiem radnych PIS proszę… 

W związku ze stwierdzeniem przez Przewodniczącego Sejmiku nieprawidłowości przy ustalaniu wyniku 

głosowania Marszałek Elżbiety Polak i Wiceprzewodniczącego Sejmiku Zdzisława Paduszyńskiego  

ze względu na nieprawidłowe funkcjonowanie systemu do głosowania,zarządził reasumpcję głosowania 

bez użycia systemu do głosowania. Radni głosowali przez podniesienie ręki. 



43 
 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Panie Przewodniczący to niech ktoś weźmie kosz  

i wyrzućmy te instrumenty do głosowania do kosza. Bo możemy podważyć każde głosowanie do tej 

pory poczynione. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ale słyszał Pan wyznania 

oficjalnie. Na następnej sesji będą nowe urządzenia. Szanowni Państwo nie udzielam nikomu głosu. Kto 

z Państwa Radnych jest za wnioskiem radnych PiS proszę podnieść rękę, kto jest przeciw proszę 

podnieść rękę.  

Za 12, wstrzymało się 0, przeciw 16. 

Wniosek Radnych PiS stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Dziękuję bardzo, wniosek został odrzucony. Przystępujemy zatem do głosowania uchwały. Wobec 

wyczerpania pytań i wniosków projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Zmiany Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Województwa Lubuskiego” – druk nr 192 poddaję pod głosowanie. Głosowanie będzie 

imienne. Będzie wyglądało w następujący sposób: wszyscy Radni otrzymają karty imienne do 

głosowania, na których będą głosować. I każdy Radny podpisze się na liście obecności, że jest. 

Poproszę każdego Radnego po kolei i wtedy każdy powie, jak głosował, czy jest za, przeciw, czy się 

wstrzymał. Wobec tego podpisujemy listę obecności. Poproszę pracownika Biura Sejmiku. Proszę na 

karcie, którą każdy otrzymał złożyć czytelny podpis i proszę podpisać listę obecności. Proszę tą kartę 

mieć przed sobą, ponieważ jest to głosowanie jawne. To ja zacznę od mojej lewej strony, proszę Pani 

Marszałek. 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Głosuję za. 

 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo, Pan 

Tomczyszyn. 

Członek Zarządu Województwa Lubuskiego Stanisław Tomczyszyn: Głosuję za.  

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo, Pan 

Andrzejczak. 

Radny Województwa Lubuskiego Bogusław Andrzejczak: Głosuję przeciwko uchwale. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pan 

Edward Fedko. 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Głosuję przeciw. 
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Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pani Lidia 

Gryko. 

Radna Województwa Lubuskiego Lidia Gryko: Głosuję przeciw. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę Pani 

Mirosława Winnicka. 

Radna Województwa Lubuskiego Mirosława Winnicka: Głosuję przeciw. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pan Paweł 

Tymszan. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Paweł Tymszan: Głosuję przeciw. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pan Józef 

Bartkowiak. 

Radny Województwa Lubuskiego Józef Bartkowiak: Głosuję przeciw. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę Pan 

Kazimierz Pańtak. 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Głosuję przeciw. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pan 

Czesław Fiedorowicz.  

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Głosuję za. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pani 

Barbara Kucharska. 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Głosuję za. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pan 

Zbigniew Kołodziej. 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej: Głosuję za. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Dziękuję. Proszę, Pan 

Jarosław Kropski. 
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Radny Województwa Lubuskiego Jarosław Kropski: Głosuję za. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Dziękuję. Proszę, Pan 

Roman Dziduch. 

Radny Województwa Lubuskiego Roman Dziduch: Głosuję za. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pan 

Bogusław Zaborowski. 

Radny Województwa Lubuskiego Bogusław Zaborowski: Głosuję za.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pani 

Bożena Osińska. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Głosuję za. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pan 

Ireneusz Ganczar. 

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: Głosuję za. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pani 

Grażyna Stawowczyk. 

Radna Województwa Lubuskiego Grażyna Stawowczyk: Głosuję za. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pan 

Leszek Turczyniak.  

Radny Województwa Lubuskiego Leszek Turczyniak: Głosuję za. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pan 

Mirosław Marcinkiewicz. 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Wstrzymuję się. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pan 

Tadeusz Pająk. 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Głosuję za. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, pani 

Elżbieta Płonka. 
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Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Głosuję przeciw. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pan 

Zbigniew Kościk. 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Głosuję za. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pan 

Robert Paluch. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Głosuję za. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pan 

Tadeusz Ardelli. 

 

Wiceprzewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Wstrzymuję się.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pan 

Tomasz Wontor. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Wontor: Głosuję przeciw. 

Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko: Dziękuję. Tomasz Możejko: Głosuję za. Proszę, Pan 

Zdzisław Paduszyński. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Zdzisław Paduszyński: Głosuję za. 

Karty do głosowania w sprawie uchwalenia „Zmiany Planu Zagospodarowania Przestrzennego 

Województwa Lubuskiego” stanowią załącznik nr 13 do protokołu.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo.  

Za 17, wstrzymało się 2.przeciw 9. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Szanowni Państwo, proponuję przyspieszyć teraz procedowanie, aczkolwiek mamy jeszcze nowe fakty. 

Uchwała nr XXII/191/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 marca 2012 roku w sprawie 

uchwalenia Zmiany Planu Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Lubuskiego stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

Do punktu 5a.  
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Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Szpitala 

Wojewódzkiego w Gorzowie Wlkp. – druk nr 199. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pani Radna Winnicka. 

Radna Województwa Lubuskiego Mirosława Winnicka: Panie Przewodniczący, jako że mam krótki 

staż samorządowca, tylko mam takie krótkie pytanie, jeżeli chodzi o sprawy proceduralne. Ponieważ 

reasumpcję głosowania można przeprowadzić na wniosek strony, która by stwierdziła, że źle 

zagłosowała, a Pan Paduszyński, ani Pani Marszałek tego nie zgłosili, tylko Pan Przewodniczący  

zadecydował za nich. Więc ja się pytam, czy Pani Marszałek z Panem Paduszyńskim są 

ubezwłasnowolnieni? Dlaczego takiego wniosku nie było z ich strony? W związku z powyższym 

uważam, że dzisiaj miało miejsce tutaj poważne nadużycie.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Zdzisław Paduszyński Paduszyński: 

Powiedziałem głośno za. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Absolutnie nie. Pan 

Paduszyński powiedział głośno „za” i na dzień dzisiejszy jest to oczywiste, że skoro Pani Marszałek nie 

głosowała „za”, tylko „przeciw”, to jest to jednoznaczne z reasumpcją głosowania. Dziękuję bardzo. 

Proszę Pan Ganczar.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar:Panie Przewodniczący, to co mówiłem na 

wstępie przy uchwaleniu porządku obrad, mamy wniosek, żeby zmienić treść w jednym punkcie 

uchwały.  

 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Proszę bardzo. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar:Wprowadzenie poprawki do projektu uchwały 

Sejmiku w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie 

Wielkopolskim,  w projekcie uchwały w paragrafie 1 punkcie 2 po literze „b” wprowadzić literę „c”, jako 

techniczną konsekwencję przeniesienia Poradni z Zespołu Szpitalnego ul. Dekerta do Zespołu 

Szpitalnego przy ul. Walczaka w następującym brzmieniu: punkt 7, po literze „v” dodaje się literę „x” w 

brzmieniu Wojewódzka Poradnia Urologiczna, Wojewódzka Poradnia Anestezjologiczna i Zwalczania 

Bólu. Dziękuję bardzo.  
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Autopoprawka Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo.  

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Komisji 

Panią Bożenę Osińską.  

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska:Komisja Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych 

zaopiniowała zmiany do statutu Szpitala pozytywnie. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie 

Wlkp. – druk nr 199 poddaję pod głosowanie wraz z przedstawionymi poprawkami. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski.  

Za 23, wstrzymało się 0, przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXII/195/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 marca 2012 roku w sprawie 

zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie Wlkp. stanowi 

złącznik nr 18 do protokołu. 

Do punktu 5b. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Lubuskiego Ośrodka Rehabilitacyjno-

Ortopedycznego im. Dr Lecha Wierusza w Świebodzinie – Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej – druk nr 200. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia. Nie ma żadnych wystąpień klubowych.  

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Komisji 

Panią Bożenę Osińską. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska:Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie nadania statutu Lubuskiego Ośrodka Rehabilitacyjno-Ortopedycznego im. Dr Lecha 

Wierusza w Świebodzinie – Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – druk nr 200 

poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 22, wstrzymało się 0, przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Uchwała nr XXII/196/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 marca 2012 roku w sprawie 

nadania statutu Lubuskiego Ośrodka Rehabilitacyjno-Ortopedycznego im. Dr Lecha Wierusza  

w Świebodzinie – Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu. 

Do punktu 6. 

Podjęcie uchwały zmieniającej rozporządzenie w sprawie utworzenia Gryżyńskiego Parku 

Krajobrazowego – druk nr 195. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Jerzego Tondera, Zastępcę Dyrektora Departamentu Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Wsi. Mamy 

również do dyspozycji Pana Marka Żeromskiego Dyrektora Departamentu Rolnictwa, Środowiska  

i Rozwoju Wsi. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska proszę Przewodniczącego Komisji Pana Zbigniewa Kołodzieja. 

Projekt uchwały stanowi złącznik nr 22 do protokołu. 

RadnyWojewództwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej:Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały zmieniającej rozporządzenie w sprawie utworzenia Gryżyńskiego Parku Krajobrazowego – 

druk nr 195 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 20, wstrzymało się 0, przeciw 0. 
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Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Uchwała nr XXII/192/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 marca 2012 roku zmieniająca 

rozporządzenie w sprawie utworzenia Gryżyńskiego Parku Krajobrazowego stanowi załącznik nr 24 do 

protokołu. 

Do punktu 6a. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 

rok 2012 – druk nr 202. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Józefę Chalecką, Skarbnika Województwa Lubuskiego. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę.  

O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława 

Marcinkiewicza. 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz:Na posiedzeniu w dniu dzisiejszym 

Komisja wydała opinię pozytywną. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub zapytania? Nie widzę. Wobec braku uwag 

projekt uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2012 rok 

– druk nr 202 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22, wstrzymało się 2, przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXII/197/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 marca 2012 roku w sprawie 

dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2012 rok stanowi załącznik nr 27 

do protokołu. 

Szanowni Państwo mamy sytuacją, jest wniosek Klubu Platformy Obywatelskiej i innych Klubów  

o rozszerzenie obrad dzisiejszej sesji. Chodzi o uchwałę w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie 

zmiany granic gminy Kargowa – druk nr 172. Otóż ta uchwała była  zaopiniowana pozytywnie przez 

Zarząd Województwa, była również na Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa, wcześniej była 
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wycofywana z tej Komisji. Dzisiaj Pan Przewodniczący Robert Paluch pytał się: dlaczego nie została 

wprowadzona? Proponuję na zasadzie pewnego konsensusu, wszyscy mają tą uchwałę, wszyscy 

wiedzą o co chodzi. Proponuję 5 minut przerwy, żeby Komisja Gospodarki zebrała się pod wodzą 

przewodniczącego tutaj, wydała opinię na temat tejże uchwały, a jednocześnie my musimy zmienić 

porządek obrad. Ale proszę zostać, ponieważ potrzebujemy 16 głosów na sali. Czy Państwo Radni 

zgadzają się na wprowadzenie tejże uchwały do porządku obrad dzisiejszej sesji?  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Panie Przewodniczący, ja jestem naprawdę 

zdziwiony, ponieważ w pewnym momencie widziałem jak wchodzi były Marszałek Sebastian 

Ciemnoczołowski, obecny Burmistrz Kargowej. I w tym momencie nastąpiła konsternacja, zmiana  

w porządku obrad, dostrzeżenie wrażliwości. I teraz zadaję pytanie: kto w zasadzie ma wpływ na to, co 

my głosujemy, Zarząd, Pan Przewodniczący, Departamenty, Zarząd Dróg Wojewódzkich, czy może Pan 

Burmistrz? Ponieważ trudno byłoby nie uznać, że Pan Burmistrz naprawdę ma daleko idące, mocne 

oddziaływanie. Pojawia się i  uchwała jest. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa LubuskiegoTomasz Możejko: Moim celem jest 

powiększenie granic Województwa Lubuskiego. Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, żeby wprowadzić 

tą uchwałę musimy zmienić porządek obrad. Proponuję do porządku obrad wprowadzić jako punkt 6b 

uchwałę Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic 

gminy Kargowa – druk 172. Kto z Państwa Radnych jest za zmianą porządku obrad, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23, wstrzymało się 3, przeciw 1.   

Stwierdzam, że uchwała - druk nr 172 została wprowadzona do porządku obrad dzisiejszej sesji.  

Musimy teraz przegłosować zmianę całego porządku obrad dzisiejszej sesji wraz z punktem 6b. Kto jest 

za przyjęciem porządku obrad wraz z punktem 6b, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. 

Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 21, wstrzymało się 1, przeciw 1. 

Stwierdzam, że rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji wraz z punktem 6b zostało przyjęte. 
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Radny Województwa Lubuskiego Bogusław Andrzejczak: Panie Przewodniczący, tak przy okazji: 

czy podawał Pan wynik głosowania w sprawie uchwalenia Planu Zagospodarowania Przestrzennego, 

czy ja nie dosłyszałem? 

 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Imiennego głosowania? 

 

Radny Województwa Lubuskiego Bogusław Andrzejczak:Tak. 

 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Tak. Za 17, wstrzymało się 2, 

przeciw 9.Mam teraz prośbę, żeby Komisja Gospodarki rozpoczęła obrady. Komisja Gospodarki już 

obraduję, wobec tego ja proponuję: Sprawy różne. Dobrze, Komisja już skończyła obradować.  

 

Do punktu 6b. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic gminy Kargowa – 

druk nr 172. 

Projekt uchwały stanowi złącznik nr 28 do protokołu. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Uchwała została 

wprowadzona poprzez rozszerzenieporządku obrad.Do dyspozycji mamy Pana Romana Bąka, 

Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego.Czy są 

wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa proszę Przewodniczącego Komisji 

Pana Roberta Palucha. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch:Opinia pozytywna jednogłośnie. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Przepraszam, ja mam pytanie: chciałam się 

dowiedzieć, ponieważ tu piszą o kosztach remontu. Mamy przejąć tą drogę wojewódzką przed 

remontem, mówi się o 10.000.000 złotych. I chcę zapytać: kto poniesie te koszty? 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę panie Radny Pańtak. 
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Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam, ale czy nie moglibyśmy tak po 

ludzku wezwać, żeby nam Poznaniaki dali wyremontowaną tą drogę? Albo żeby nam kasę jakąś dali. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa LubuskiegoTomasz Możejko:To są Poznaniacy, Panie 

radny. Pani Radna, to są koszty przewidywane. Na pewno tych kosztów nie poniesiemy, z tego 

względu, że to dotyczy całej drogi. Natomiast chodzi o powiększenie Województwa Lubuskiego i o 

uporządkowanie spraw formalnych. W ten sposób gmina Kargowa może mieć tą drogę załatwioną. 

Jeżeli my nie podejmiemy tej uchwały intencyjnej, to województwo lubuskie też tego nie zrobi do 30 

marca br. Co do kosztów, to teraz nie będziemy rozmawiać. Dziękuję bardzo.    

Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag 

projekt w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic gminy Kargowa – druk nr 172 poddaję 

pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 24, wstrzymało się 1, przeciw 1. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXII/198/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 marca 2012 roku w sprawie 

wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic gminy Kargowa stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Do punktu 7. 

Sprawy różne. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przypominam Państwu  

o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych w Biurze Sejmiku w nieprzekraczalnym terminie do 30 

kwietnia br. Jest to bardzo ważna sprawa.  

Przypominam również o tym, że w dniu 30 marca br. na Zamku w Sulechowie odbędzie się wspólne 

posiedzenie właściwych Komisji ds. współpracy zagranicznej województw: dolnośląskiego, lubuskiego  

i zachodniopomorskiego.  

Pragnę poinformować, że następna zwyczajna sesja Sejmiku odbędzie się 16 kwietnia 2012 roku  

o godz. 11:00 w Zielonej Górze.  

Czy w tym punkcie porządku obrad ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Proszę, Pan Radny 

Pająk. 
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Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Panie Przewodniczący, Szanowni Radni chciałbym 

bardzo podziękować za to, że przyjęliśmy przed chwilą tą uchwałę dotyczącą zmiany granic gminy 

Kargowa. Do końca tego miesiąca mogliśmy praktycznie tą uchwałę przyjąć, ponieważ mijał już termin 

uchwał. I tylko dodam jeszcze, że wszystkie gminy, powiaty zainteresowane zmianą tych granic przyjęły 

tą uchwałę, zarówno w naszym województwie, jak i w województwie wielkopolskim. Ja rozumiem, że oni 

kawałek Wielkopolski nam  oddają, to jest hektar i troszkę. Tak więc bardzo dziękuję również w imieniu 

Pana Burmistrza. Dziękuję wszystkim za przyjęcie tej uchwały w tak szybkim tempie. Raz jeszcze 

Państwu bardzo dziękuję. 

 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. Sądzę, że w 

przyszłości będzie Pan kandydował na burmistrza, stąd taka postawa. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch:Panie Przewodniczący, ta postawa wynika z czego 

innego. Ten punkt już dwa razy był obradowany i wiadomo, że na wniosek klubu był wycofywany. Ja 

wiem o tym i jednak okazuje się, że jednak jest konsensus w klubie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa LubuskiegoTomasz Możejko:Proszę, Panie Radny. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz:Panie Przewodniczący, formalnie doszło 

dzisiaj do zmiany Wicemarszałka Województwa Lubuskiego. Ja chciałbym, szanując to, że Pan 

Sokołowski dzisiaj nie mógł być obecny, aby Pan w imieniu Sejmiku złożył jakieś stosowne 

podziękowania. Żeby to było tak, że niezależnie od przyczyn z powodu, których nie mógł być dzisiaj był 

dobry obyczaj, że współpraca tego Sejmiku z odchodzącym Wicemarszałkiem była na wysokim 

poziomie. O to bardzo Pana proszę. Dziękuję. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. W imieniu 

wszystkich klubów osobiście złożę Panu Wicemarszałkowi Sokołowskiemu podziękowanie za 

współpracę. Proszę Pan Radny Pająk. 
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Radny Województwa Lubuskiego  Tadeusz Pająk:Panie Przewodniczący, jakby była taka możliwość, 

to prosiłbym o spotkanie Przewodniczących klubów z Panem Wicemarszałkiem  

i podziękować za współpracę, która była. Żeby to spotkanie było takie pozytywne. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący SejmikuWojewództwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. 

Przechodzimy do punktu 8. 

Do punktu 8. 

Zamknięcie obrad XXII sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, 

zamykam obrady XXII zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010-2014. 

Dziękuję Radnym, zaproszonym gościom i wszystkim obecnym za udział w jej obradach.   

 

Protokół sporządzili: 
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